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EVIDENCE.

HOUSE OF ASSEMBL',

COMMITTEE Rom,

Friday, 91h December, 1831.

In Committee on the Petition of L. H. Lafontaine, Esquire, one of the Members
of this House.

PRESENT ;-Messrs. Louis Bourdages, Dumoulin, Duval, Dorion, Lafon-
taine, Morin, Neilson and Stuart.

Mr. Louis BourînAGEs, In the Chair.
Read the order of reference-Read the Petition.

7ITillian Green, Esquire, Law Clerk of the House, called in, and examined:

Areyou the Law Clerk of the House of Assembly of Lower Canada, and for
what length of time have you been sucl, and under what Commission ?--I have
been Law Clerk of the House since the Session after Mr. Christie ceased to be
so, by virtue of Letters Patent under the Great Seal.

Were you examined during the last Session of the Provincial Parliament,
as witness before the Standing Committee of Grievances ?-Yes; I was.

At what time were yon examined before the Committee ?-Frequently during
the Session, I was examined before the. Comnmittee, and chiefly towards the
close of' the Session. Many questions were sonetimes put to me, as I-happened
to pass through the roon on my official business with the Translator's Olflice.

At what time was your Evidence reduced to writing?-I think there were
two occasions on which the pen was taken to reduce to writing what I said.

Who was the person that examined you the time, and who took down your
Evidence in writing, and -who were the persons present at your examination
before the Comnittee ?-I am not certain whether on the first occasion, it was the
Clerk of the Committee or one of the Members who reduced to writing what I
said; I think there were several Members present, on the second occasion; the
persons present, as well as f recollect, upon my coming into the room to be ex-
amined, were the late Doctor Labrie and Mr. Laf'ontaine. I do not recollect
there were any oier ; I think there were not. Ir. Labrie rose to leave the room
and asked Mr. Lafontaine to take notes. Some questions were put by Mr.
Lafontaine, and I do not recollect whether lie minuted the answers or nlot; per-
haps they were not material. Mr. Lafontaine asked me in substance, for [
cannot recollect the terms, whether any cases were brought before the King's
Bench by the Attorney General, which night be tried before the Quarter Ses-
sions, and the substance of -my answers was tlat-the rule followed by the Attor-
ney General was to try before the Court of King's Bench, misdemeanours of the
most serious character, and ail such misdemeanours generally as were charged to
-hve been committed by persons in custody upon such charges of misdemea-
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TE3OIGNAGES.

CHAMBRE D'ASSEMBLE'E,

CHAMBRE DU CoMîrrE',

Vendredi, 9 Décembr 1831.

En Comité sur la Pétition de L. H. Lafontaine, Ecuyer, un des Membres
de cette Chambre.

PRESENs:-MM. Ls. Bourdages, Dumoulin, Duval, Dorion, Lafontaine,
Morin, Neilson et Stuart.

M. Bourdages au Fauteuil:-

Lu l'Ordre de Référence,-lu la Petition.

William Green, Ecuyer, Grefher en Loi de la Chambre, appelé et interrogé

1. Etes-vous le Greffier en Loi de la Chambre d'Assem'blée du,Bas-Canada, et
depuis combien de temps l'êtes -vous, et en vertu de quelle autorité ?-Je suis
Greffier en Loi de la Chambre depuis la Session après laquelle M. Christie a cessé
de l'être, en vertu de Letti-es Patentes sous le Grand Sceau.

2. Futes-vous pendant la dernière Se-sion du Parlement-Provincial, interrogé
comme témoin devant le Comité permanent des Griefs ?-Oui, je le fus.

3. En quel temps futes-vous interrogé devant le Comité ?-Je fus interrogé
fréquemment, pendant la Session, devant le Comité et surtout vers la fin de la
Session. Souvent on me lit plusieurs questions, commeje passais parla Chambre
pour mes affaires officielles dans le Bureau des Traducteurs.

4. En quel temps votre témoignage fut-il couché par écrit?-Je crois qu'il y
a eut deux occasions dans lesquelles òn prit la plume~ pour mettre par érrit ce que
je disais.

5. Qui était la'personne qui vous interrogea alors, et qui coucha par écrit
votre témoignage, et qui étaient les personnes présentes à votre interrogation de-
vant le Comité?-Je ne suis certain, pour la première fois, si je fus le Greffier du
Comité ou un des Membres qui mit par écrit ce que je disais. Je pense qu'il y
avait plusieurs Membres présens. La seconde fois les personnes présentes, autant
que je me le rappelle, à mon entrée dans la Chambre pour être interrogé, étaient
feu le Dr. Labrie et M. Lafontaine. Je ne me rappelle pas qu'il y en eût d'autres,
mais je ne crois qu'il n'y avait personne autre qu'eux. M. Labrie se leva pour
laisser la Chambre et demanda à M. Lafontaine de prendre des notes. M. La'-
fontaine me fit quelques questions, et je ne me rappelle pas s'il prit ou non les.
réponses par écrit, peut-être étaient-elles de peu d'importance. M. Lafontaine
me demanda en substance, carje ne puis me rappeler les termes mêmes, si le Pro-
cureur Général avait amené devant la Cour du Banc du Roi des causes qui auraient,
pu être ,jugées devant les Sessions de Trimestre, êt la substance de ma réponse
fut que la règle suivie par le Procureur Général était d'amener devant la Cour
du Banc du Roi les délits les plus graves, et tous les délits généralement dont les
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nours, during the Tern, and that the reason of this practice was that the Cuort
of King's Bench in Criminal Term, is a Court of Gaol delivery, but that in cases
of ininor nisdemeanous, wlere the Defendants were at large on Bail, the In-
dictments were laid by the Clerks of the Peace befbre the Quarter Sessions; my
answer to that question vas not minuted. Mr. Lafontaino said that he thonght
it not material. I did n ot request that it should b noted, as I would have donc,
had it occurred to me at the time, that it was material. Having afterwards men-
tioned that circunistance as not supposing there was any thing private in it, and
as freely as I should have mentioned any occurrence in the Court of King's Bench
or Quarter Sessions, the Attorney General asked me, some days afterwards, whe-
ther I should have any objections to embody those statements in an Affidavit. I
answered that I shoiuld not, and I reduced theni to writing fbr him. He had my
draft copied and added al the inuendos which were in the Affidavit when handed
to ie ftom him. From that tinie to this, I bave not on any occasion, either by
reference to manuscript or by conversrtion, or by readingithe printed Affidavit,
in any way whatever, refreshed ny memory upon the subject. Mr. Perrault,
one ofthe Clerks of the Peace, told me that he had been examined before the
said Committee on the same subject. This is as much as I recollect of the mat-
ter ; I had not at the tine of the occurrence any reason to suppose I should have
occasion to refer from memory to the sibject.

When your exarnination was ended, bow, many persons were present, anti
who vere they before whom your Evidence was read ?-I do not recollect there
was any thing minuted on that last occasion ; the first time there Vere several
Members present, but on the second occasion, Dr. Labrie had left the room,
Mr. Lafontaine and myself remained alone, and 1 do not recollect that other
Members entered. I do not recollect having been examined since. Nothing
could have been read to me the second time, since nothing was written.

You said that you were twice examined before the same Committee, what
fength of time or how many days elapsed in the interim ?-I think there was an
interval of several days.

Was any of the Evidence which you gave beforethe Committce read to you,
after it had been taken down in writng ?-Either my deposition was read to me as
it stands, or question by question ; there were several Gentlemen present, but I do
not recollect whether there was a Quorum or not. - I believe there were five
Members present. After the deposîtion then made before the Committee was
read over to me and approved, I was exanined, after a few days interval, and
what I have stated respecting a further examination, is the matter already stated
by me iii my answer of this day to the fifth question.

When ihe Petitioner questioned you as you have stated above, did-he not
merely read fo you the questions which he had written from the dictation of Doc-
tor Labrie himself, a Member of the Committee ?-I paid so littie attention to'
the mode of quetioning, that I do not recollect vhether the questions were put
in writing or verbally, nor vith respect to my first deposition neither.

You said that Mr. Labrie at one time requested the Petitioner to take down
your Evidence, had Mr. Labrie himself begun to write down your Evidence, and
,was it then that you had given the answer mentioned in the reply to the fifth
question ?-I do not recollect that Doctor Labrie put me any question. When
I entered, I think, Doctor Labrie was occupied in writing until lie went away,
and it is on that day that I made the answer, mentioned in my answer to the fifth
question.

Examine



prévenus étaient sous arrestations par suites de telles accusations de délits pendant
le terme, et que la raison le cette pratique était que la Cour du Banc du Roi en
terme 'criminel est une Cour de délivrance de prison ; mais que clans les cas de
délits mineurs, où les défendeurs étaient en liberté sous caution, les Indictments ou
actes d'accusations étaient mis devant les Sessions de Trinestre par les Greflier
.de la Paix ; ma réponse à cette question ne fut pas prise par écrit. M. Lafon-
faine dit qu'il pensait qu'elle était peu importante. Je ne demandai pas qu'elle
fût prise par écrit, comme je l'aurais fait, s'il m'était venu à l'esprit dans le temps,
qu'elle était importante. Ayant depuis mentionné cette circonstance, dans l'idée
que j'avais qu'il n'y avait rien de secret, et aussi librement que j'aurais mentionné
aucune circonstance qui serait arrivée clans la Cour du Banc du Roi ou dans les
Sessions de Trimestre, le Procureur Général me'demanda quelques jours après
si j'aurais objection à rapporter cela dans un affidavit. Je répondis que non, et je
le mis par écrit pour lui. Il fit copier mon brouillon et y ajouta toutes les paroles
explicatives qui était dans l'affidavit lorsqu'il me le remit. Depuis ce temps jus-
qu'à ce jour, je n'ai eu aucune occasion quelconque, soit en recourant au inanus-
ciit, soit, dans la conversation, soit en lisant l'affidavit imprimé, de me raffraichir
la mémoire sur le suje. M. Perrault, un des Greffier de la Paix, .m'a dit qu'il
avait été interrogé devant le Comité sur le même sujet. C'est là toùt ce que je
puis rappeler de l'affaire.. Je n'avais dans le temps aucune raison de supposer que
je <tusse avoir occasion de revenir demémoire sur le sujet.

Lorsque votre interrogatoire fut fini, combien de personnes étaient présentes
et qui étaient celles devant lesquelles votre témoignage fut 1u ?-Je ne me le rap.
pelle pas qu'il y eût en cette dernière occasion, rien de couché par écrit. La pre-
mière fois ily avait plusieurs membres présens, mais en la seconde occasion le Di.
Labrie était sorti de la Chambre, M. Lafontaine et moi nous restâmes seuls et je
ne me rappelle pas quil soit entré d'aures Membres. Je ne me rappelle"pas
d'avoir été interrogé depuis. Rien ne put m'être lu la seconde fois, vu qu'il n'a-
vait rien été pris par écrit.

Yous. dites que vous avez été interrogé deux fois devant le même Comité,
quel lapse de temps et combien de jours s'écoulèrent dans l'intervalle ?-Je crois
qu'il y eut un intervalle de plusieursjours.

Vous fut-il lu quelque partie du témoignage que vous aviez donné devant le
Comité, après qu'il eût été couché par écrit? -Mon témoignage, me fut lu tel
qu'il est, ou question par question. Il y avait plusieurs lessieurs présens,
mais je ne me rappelle pas s'il y avait ou non un quorum. Je crois qu'il y avait
cinq Membres présens. Après que la déposition que j'avais alors faite devant le
Comité m'eût été lue et que je l'eus approuvée, je fus interrogé quelques jours
après, -et ce que j'ai dit touchant un interrogatoire ultérieur, est le sujet de ma
réponse à la cinquième question de ce jour.

Lorsque le Pétitionnaire vous interrogea comme vous l'aviez dit plus haut,
ne fit-il pas simplement que vous lire les questions qu'il avait écrites sous la dictée
du Dr. Labrie lui même, Membre du Comité?-Je fis ii peu d'attention à la ma-
nière dont les questions étaient posées, que je ne me rappelle pas si les ques-z
tions furent mises en écrit ou faites de vive voix ; de même à l'égard de ma pre-
mière déposition.

Vous avez dit que M. Labrie pria une fois le Pétitionnaire de prendre votre
témoignage, M. Labrie avait-il commencé lui-mêne à écrire votre témoignage,
et fut.ce alors que vous donnâtes la réponse mentionnée dans la cinquième ques-
tion ?--Je ne me rappelle pas que le Dr. Labrie m'ait fait aucune question.
Lorsque j'entrai, je crois que le Dr. Labrie etait occupé à écrire, après qu<ii
il sortit, et ce fut ce jour là que jé fis la réponse mentionnée dans ma réponse à la
cinquième question.

Examinez



Examine your Evidence, as it stands in the minutes of the proceedings of
the said Committee, and say whether it is the saine Evidence which you then
gave before the said Committee ?-I do not doubt it is.

When your examination was ended, and your Evidence was rcad to
you, did you require the Committee to alter or add any thing thereto ?-I do not
recollect that 1 did, 1 dare say I did not.

Examine the printed paper thereunto annexed, marked (A.) and say whether
you have ever taken the affidavit whereof this paper is a copy or not ?--Without
a recurrence to the original, I cannot say it positively, but 1 have no doubt that
it is. lI my answer to the 5th question, I speak more from recollection of the
facts than fron recollection of the affidavit.

At whose request did you makë this afldavit P-I did not tender the affdavit,
but mdce it at the request of the Attorney General ; I do not recollect, but I
think it is likely that I stated it first. I think that I did. Thie subject was led to
by the Judges of King's Bench, having desired me, as Clerk of the Crown, on
one of the last days of the March tern, to go to the Attorney General, to enquire
whether he was coming into Court that morning, the hour of openiing the Court
having elapsed some time. The Attorney General desired me to inform the
Coit, that it had been the pleasure of His Majesty's, Government here to
suspend him from office ; lie entered a little into the causes of bis suspension.
I mentioned the facts stated in ny answer to the 5th question, and returned
to Court. In a day or two af.erwards without the subject having been mentioned
to me at ail, the Attorney General asked me whether I shou!d have any ôbjection
to mal; ny tifidavit of the fiacts-as they occurred, I said I had nor, and'at his
request , prepared the draught of an aliidavit, the.tenor of which was the saine as
the pinted affidavit now showed to nie; but ini my drauglit no inuendos were in-
serteci, they were added in the copy he sent to me and to which I have sworn.

You bave said tliat you youirself drew out this affidavit, and that the Attorney
General sent you copy ofit to swear to ; did you read tliat copy over several times
before- swearig to it, anid was it read to you by the .Judge who swore you ?-I
read the affidavit as prepared by the Attorney General, and finding it to contain
what 1 lad to say, I swoirè it befbre Mir. Justice Bowen, who questionedi me as
to mv knowledgc of its contents, and their truth, before he administered the oath.

Did Mr. Labrie at any time take down your evidence in writing or any part
of'it ?-I th*nk lie did, I an n't certain of it.

When you related to the Petitioner the facts stated by you in thataffidavit,
and in reply to the i5th question, and that yoi said that the Petitioner remarked
that it was not necessary to take them down in writing, was the Petitioner alonc
at the moient, and did you on the same day or since give any evidence in writing
before thesaid Committee, and if you did, was that evidence read to you before
a Quorum of the said Committee ?-No ; I have given no further evidence u pon
that subject, I have alreadv said that I think Mr. Lafontaine and I were alone except
when about to begin, when Dr. Labrie went out of the room to attend other
business and asked Mr. Lafontaine to take notes.

Wlen M'r. Labrie requested the Petitioner to take notes had you began to
give your evidence before him ?-Not upon that day I think.

When you took iis afiidavit, did you consider this proceeding as'tending
to censure or discredit the proceedings of the Ilouse of Assembly ?--I did not
consider it as implying any reflection either upon the House, the Committee or
upon any one else, but as a mere matter of fact, I mentioned the thing in conver-
sation, and was quite surprised when asked to give an affidavit upon the subject.

Saturday,



Examinez votre témoignage, tel qu'il se trouve dans les minutes des procédés
du dit Comité,. et dites si c'est le même témoignage que vous donnâtes alors de-
vant lé dit Comité ?-Je ne doute pas que ce ne le sbit,

Lorsque votre interrogatoire fut fini, et que votre témoignage vous eut été lu,
demandâtes-vous au Comité d'y alterer oui d'y ajouter quelque chose ?-Je ne
me rappelle pas de l'avoir fait, je crois ne l'avoir pas fait.

Examinez le papier imprimé ci-annexé, marqué CA.) et dites si vous avez
jamais ou non fait l'affidavit dont ce papier est une copie ?-Sans consulter l'origi-
nal, je ne puis le dire d'une manière positive, mais je n'ai aucun doute que
ce ne le soit. Dans ma réponse à la cinquième question, je parle plus par mémoire
des faits que par souvenir de l'affidavit.

A la demande de qui avez-vous fait cet affidavit ?-Je n'ai pas offert 'af-
fidavit, mais je l'ai fait à la demande du Procureur- Général; je ne me rappelle
pas, mais je pense que vraisemblement je le dis d'abord. Je pense queje le fis. Le
sujet fut amené de cette manière : les Juges du Banc du Roi, un des derniers
jours du termes, me ptièrent, comme Greffier de la Couronne, d'aller demander au
Procureur-Général- s'il venait en Cour ce matin là, l'heure de l'ouverture de la
Cour étant déjà' passée depuis quelque temps. Le Procureur-Général me pria d'in-
former la Cour, qu'il avait plu au Gouvernement de Sa Majesté ici de le suspendie
de son Office ; il entra un peu dans les causes de sa suspension. Je fis mention des
faits rapportés dans ma réponse à la cinquième question,etje retournaià la Cour. Un
jour ou deux après, sans que le sujet m'eût été mentionné du tout, le Procureur-
Général me demanda si j'aulrais aucune objection à faire un affidavit des faits. tels
qu'ils sont arrivés :,je dis que non, et à sa demande je préparai le projet d'un affi-
davit, dont la teneur était la même que celle de l'affidavit imprimé qui m'est main-
tenant montré ; mais dans mon projet il n'y avait pas de paroles explicatives, elles
furent ajoutées dans la copie qu'il m'envoya et que j'ai assermentée.

Vous avez dit que vous dressates vous-même cet affidavit, et que le Procureur-
Général vous en envoya une copie pour que vous l'assermentassiez ; lutes-vous
cette copie plusieurs fois avant de l'assermenter, et vous fut-il lu parle Juge qui
vous le fit assermenter?-Je lus l'affidavit tel que le Procureur Général l'avait
dressé, et trouvant nu'il contenait ce que j'avais à dire, je l'assermentai devant M.
le Juge Bowen, qui me questionna sur le contenu et sur la vérité d'icelui avant de
me faire prêter serment.

M. le Dr. Labrie prit-il en aucun temps par écrit votre témoignage ou partie
d'icelui ?-Je crois qu'il le fit, je n'en suis certain.

Lorsque vous rapportâtes au Pétitionnaire les faits mentionnés par vous dans
cet affidavit, et en réponse à la cinquième question, et que vous dites que le Péti-
tionnaire remarqua qu'il n'était pas nécessaire de les prendre par écrit, le Pétition-
naire était-il seul en ce moment, ou avez-vous ce jour- là ou depuis donné quelque
témoignage par écrit devant le dit Comité, et si vous l'avez fait, ce témoignage
vous a-t-il été lu devant un Quorum du Comité ?-Non ; je n'ai donné d'autre
témoignage sur le sujet. J'ai déjà dit que je crois que M. Lafontaine et moi nous
étions seuls, excepté vers le commencement, que le Dr. Labrie sortit de la Cham.
bre pour d'autres affàires et demanda à M. Lafontaine de prendre des notes.
- ·Lorsque M. Labrie demanda au Pétitionnaire de prendre des notes, aviez-

vous commencé à donner votre témoignage devant lui ?-Pas ce jour là, je pense.
Lorsque vous fites cet-affidavit, regardàtes-vous ce procédé comme tendant à

censurer ou discréditerles procédés de la Chambre d'Assemblée ?-Jene le regar-
dai.pas comme-comportant aucune réflexion, ni contre la Chambre, ni contre le
Comité ni contre qui que ce fut, mais comme une simple matière de fait. ,Je fis
mention"de la chose en conversation, et je fus bien surpris lorsqu'on me demanda
de faire un affidavit sur le sujet.

Samedi,



Saturday, 10th December, 1831.

PRESENT.-IeSSrS. Bourdages, Lafontaine, Morin,, Dumoulin, Malhiot,
Neilson and Stuart.

Mr. Bourdages in the Chair.

William Green, Esquire, again ealled in, and examined

Yo said yesterday in your reply to the 19th. question, that you were
surprised when you were asked to produce the Affidavit spoken of in your
examination ofyesterday, be pleased to say vhy you were so surprised ?-As I
had mentionedâthe matter in the course of cominon conversation, I did not expect
any further mention of it between the Attorney General and inyself.

Do you consider that Affidavit as being of great importance in favoring
the cause of the Attorney General, James Stuart ?-I had no opinion upon the
subject, it belonged to him to havè an opinion upon the subject.

Had you any object in view in giving that Affidavit, and why did you
give that Aflidavit ?-I had no object whatever in view, I nerely conplied with
the request made to me.

Do you consider the general tenor of the affidavit sworn to by you,
as being the same with regard to the character of the proceedings of the Assembly
Committee, as the facts yo have related yesterday on the subject ?-I did not
attempt to characterise the proceedings of the Committee, but merely to state a
fact. No variance appears to me between my statements of yesterday and those of
the Affidavit.

Does this affidavit contain exactly ail the facts as they took place, re-
lative to your evidence before the Committee of Grievances last Session ?-I
believe the staternent of the affidavit to be in al points correct. I could have no
intention to misreprescnt any thing.

When you inade to the Petitioner the declaration ofthe facts mentioned in
vour affidavit, was the Petitioner occupied in writing or not ?-I do not think
that Mr. Lafontaine wrote any thing.

Be pleased to read your answer of yesterday to the 12th Question, and say
whether you have mentioned this circumstance or not in your draught of the affi-
davit delivereci by you to the Attorney General, James Stuart ?-No.

When you gave this affidavit, did you know that itwas .partly froin the pro-
ceedings of the same Committee of Grievances, that the House of Assembly
decided to ask th suspension of the Attorney General ?-I must have been
aware of that.

Considering the terms in which the affidavit had been drawn up by the
Attorney General, and your situation with respect to- the louse of Assembly,
would you have thouglit yourselfcalled upon or justifiable ,in refusing to swear to
this affidavit ?-I an fully aware vhiat my duties towards the House of Assembly
are, and did not consider myself failingin that duty,as my statements to the Attor-
ney General were not intended as matters of charge against any part of that body.
At the saie time the Attorney General is a high office in, the Court of King's
Bench, in which I am an officer subordinate to him. I could the less perceive any
improprietyin my mentioning to him any matter.withini my own knowledge and
not of a secret nature, which related- to the exercise of his functions as Attorney
General, in matters respecting which I was; of necessity the. only. or, nearly the:
only other officer, in possession of any knowledge respecting the rale by, which
bis conduct was guided in such matters.

.Do you believe that the subordinate station in which you were placed, in
regard



Samedi, 10 Décembre 1831.

PRESENS :-MM. Bourdages, Lafontaine, Morin, Dumoulin, Malhiot, Neil-
son, et Stuart.

M. Bourdages au Fauteuil.

William, Green, Ecuyer, appelé de nouveau et interrogé

Vous dites bien en réponse à la 19e question que vous fûtes surpris, lorsqu'on
vous demanda à produre l'affidavit mentionné dans votre interrogatoire d'hier ;
ayez la bonté de dire pourquoi vous futes strpris ?- -Commej'avais mentionné la
dans le cours de la conversation ordinaire, je ne m'attendais à ce qu'il en fut-plus
loin entre le Procureur-Général et moi.

Regardez-vous cet affidavit comme étant d'une grande importance en faveur
de la cause du Procureur-Général James Stuart ?-Je n'avais aucune opinion sur le
sujet ; c'était à lui à avoir une opinion sur ce point.

Aviez-vous quelque objet en vue en donnant cet affidavit et pourquoi avez-
vous donné cet affidavit ?-Je n'avais aucun objet en vue, je n'ai fait que me ren-
dre à une demande qui me fut faite.

Regardez-vous la teneur générale de 'affidavit asserment é par vous comme étant
semblable à l'égard du caractère des procédés du Comité, aux faits que vous rap-
portâtes hier sur le sujet ?-.Je n'entrepris nullement de qualifier les procédés de
l'Assemblée, niais seulement de rapporter un fait ; etje ne vois aucune différence
entre la relation que j'ai faite hier et celle que contient l'affidavit.

Cet affidavit contient avec exactitude les faits comme ilsont eu lieu à l'égard
de votre témoignage devant le Comité des Griefs pendant la dernière Session ?-
Je crois que l'exposé des faits contenus dans l'affidavit est en tout point correct. Je
ne pouvais avoir aucune intention de représenter faussement les faits.

Lorsque vous fites au Pétitionnaire la déclaration des faits mentionnées dans
votre affidavit, le Pétitionnaire était-il occupé à écrirè ou non ?-Je ne pense'pas
que M. Lafontaine écrivît rien.

Ayez la bonté de lire votre réponse d'hier à la 12e question, et dites si vous
avez fait mention ou non de la circonstance dans votre projet de l'affidavit que
vous remites au Procureur-Général James Stuart ?-Non.

Lorsque vous donnàtes cet affidavit, saviez-vous- que c'était en partie
d'après les procédés de ce même Comité des Griefs; que la Chambre d'Assem-
blée s'était décidéq à demander la suspension du Procureur Général ?-Je ne
pouvais ignorer cela.

Considérant les termes dans lesatiols l'affidavit avait été dressé par le Pro-
cureur Général, et votre position vis-à-vis de la Chambre d'Assemblée, vous
seriez-vous cru appelé ou justifiable de' refuser d'assermenter cet affidavit ?-Je
connais parfaitement quel sont mes devoirs envers la Chambre d'Assemblée, et
je n'ai pas cru manquer à ces devoirs, attendu que l'exposé des faits que j'ai ddn-
né au Procureur Général n'était pas donné avec l'intention d'en faire le sujet
d'une accusation contre aucune partie de cecorps ; en même temps le Procureur
Général-est haut officier de la Cour du Banc du Roi, dans laquelle je suis officier
à lui subordonné. C'était une raison.pour qpe je ne pusse voir aucune inconve-
iance à lui mentionner une chose à ma. connaissance et nullement d'une nature

secrète, relative à l'exercice de ses fonctions comme Procureur Général, sur des
matières touchant lesquelles j'étais de -nécessité le sul'ou presque le seul des
autres officiers, qui connusse quelque chose des règles qu'il suivait dans ces ma-
tières.

Croyez-vous que la position subordonné dans laquelle vous étiez placée vis-
à-vis



regard to the Attorney General in the Court of King's Bench, would influence
circumstances which had no connexion with the exercise of thosetfunctions, and
in particular circumstances connected with the proceedings of this House ?-I
should not feel myself called upon to make any communication to the Attorney
General, respecting any matter foreign to his officiai duties.

When the Attorney General requested you to make this affidavit or when
you had delivered it to him, had lie explained to you the object lie lad in view.
Did le say to you that this affidavit would .serve him to show in what manner
the said Committee proceeded against him, or did he sav otherwise to you ?--Not
a syllable upon the subject, lie never told me what lie intended to make of it.

When you lad given the affidavit to the Attorney General, did.it occur to
you what miglit be the object lie had in view ?-I do not and cannot recollect.
I dare say, I supposed that lie intended to make use of it in his own cause.

Whîen did the Attorney General deliver to you this affidavit, how long
was it afterwards that you swore to it and at what time of the day ?-The same
day in the norning.

Is it not true that during the last Session, you gave your evideince only once
in vriting before the said Committee, and that it is it alone, such as it stands on
the minutes ofthe proceedings of the said Committee, which was read to you as
you mentioned it in your reply of yesterday to the Sth Question ?-I only re-
member the reduction in writing once.

Tuesday, 131h December, 1831.

PRESENT :-Messrs. Bourdages, Dumoulin, Dorion, Lafontaine, Heney,
Stuart and Morin.

Mr. BOURDAGES in the Chair,

J. F. X. Perrault, Esquire, one of -the Clerks of the Peace, called in, and
examined:

Are you one of the Clerks of the Peace for the District of Quebec ?-Yes.
Were you heard as a witness before the Standing Committee of Grievances

during the last Session of the Provincial Parliament ?-I was heard before the
Committee on the 24th February last.

Have you any knovledge that William Green, Esquire, Law Clerk of this
House, was examined before the same Committee about the same time ?-Yes;
it was, I believe, the day after the next day.

Were you present at his examination on that day, and who were the other
persons present ?-I was present on that day. The other persons present were,
the late Doctor Labrie, Mr. Lafontaine and Mr. Jacques Viger; it seenis to
me that Mr. Neilson and Mr. Cuvillier were also present, and several other per.
sons also came in.

Who was it who interrogated the said William Green, and who reduced his
answers to writing ?-It was Doctor Labrie who dictated the questions to Mr.
Lafontaine, vho put thein in writing, and then read them over to the said Wil-
liam Green, whose answers were taken in writing by Mr. Lafontaine, and as soon
as those answers were reduced to writing, Mr. Lafontaine read them also over to
the said William Gieen.

Were you present during the whole of his examination, and particularly
when the examination was closed ?-Yes i I was present when lis examination

was



à-vis du Procureur Général dans la Cour du Banc du Roi, pourrait avoir l'effet
d'amener des circonstances qui n'auraient aucune connexion avec l'exercise de
ces fonctions et en particulier des circonstances liées avec les procédés de cette
Chambre ?-Je ne me sentirais pas appelé à faire aucune communication au Pro-
cureur Général touchant aucune matière étrangère à ses fonctions officielles.

Lorsque le Procureur Général vous pria de faire cet affidavit, ou lorsque
vous lui remites, vous avait-il expliqué l'objet qu'il avait en vue ; vous dit-il
que cet affidavit lui servirait à montrer de quelle manière le dit comité avait
procédé contre lui, ou vous dit-il autre chose ?-Il ne me dit pas un mot sur le
sujet, il ne m'a jamais dit non plus ce qu'il en voulait faire.

Lorsque vous eutes donné l'affidavit au Procureur Général, vous vint-il à
l'esprit quel objet il pouvait avoir en vue ?-Je ne me rappel pas, ni ne puis me
rappeler. Je supposai peut.être qu'il se proposait en faire usage dans sa propre
cause.

En quel temps le Pioeureur Général vous remit-il cet affidavit; combien de
temps après l'assermentàtes-vous, et en quel temps de la journée ?-Le même
jour dans la matinée.,

N'est-il pas vrai que pendant la dernière Session, vous ne donnâtes qu'une
fois votre témoignage par écrit devant le dit comité, et que c'est celui-là seul
qui se trouve dans les minutes des procédés dii dit Comité, lequel vous fut lu
comme vous l'avez mentionné dans votre réponse d'hier à la 18e question ?-Je
ne me rappelle qu'une fois où mon témoignage a été mis par écrit.

Mardi, 13 décembre 1831.

PREsEN.-Messrs. Bourdages, Dumoulin, Dorion, Lafontaine, Heney, Stuart
et Morin.

M. BOURDAGEs au fauteuil.

J. F. X. Perrault, écuyer, un dés greffiérs de la paix, appelé et examiné:

Etes-vous un des greffiers de la paix pour le district de Québec ?-Oui.
Avez-vous été entendu comme témoin devant le comité permanent des griefs,

pendant la dernière session du Parlement Provincial ?-J'ai été entendu devant
le comité le 24 février dernier.

Avez-vous connaissance que William Green, écuyer, greffier en loi de cette
Chambre, a été examiné devant le même comité, à peu près dans le même tems?
-Oui, le sur-lendemain, je crois.

Etiez-vous présent à son examen ce jour là, et quelles étaient les autres
personnes ?-J'y étais présent cejour là.; les autres personnes présentes étaient
le Dr. Labrie, M. Lafontaine, I. Jacques Viger ; il me semble aussi que M.
Neilson et M. Cuvillier y étaient, et que plusieurs autres personnes y sont aussi
entrées.

Qui interrogeait le dit William Green, et qui rédigeait ses réponses par
écrit ?-C'était le Dr. Labrie, qui dictait les questions à M. Lafontaine, qui les
rédigeait par écrit, et'énsuite les relisait au dit William Green, dont les répon-
ses etaient prises par écrit par M. Lafontaine, et aussitôt que ces réponses
étaient redigées par écrit, M. Lafontaine en faisait la lecture au dit William
Green.

Etiez-vous présent pendant tout son examen, et surtout lorsque cet examen-
fut terminé?-Oui ; j'y étais présent lorsque son examen fut terminé, et j'étais

aussi



vas closed, and I was also present when it was read to the Committee. When I
say that 1 was present at the examination of the said William Green, I only speak
of his examination of the 26th February..

When the Evidence of the said William Green was read to him before the
Committee, did lie desire the said Committee, or any one of its Members to
change or -alter his Evidence, or to add any thing to it ?-Not to my know-
ledge.

Did the said William Green, in the course of his examination, declare any
facts which were not reduced to writing in consequence of an observation made
by the Petitioner that it was not necessary to take those facts in writing ?-There
was no question put which was not dictated by Doctor Labrie, and which was
not reduced to writing by Mr. Lafontaine, and the answers were in like manner
written down as they were given.,

Look at the Aitdavit of the said William Green, marked A. produced be-
fore this Committee, and say whether the facts which the said William Green therein
alleges to have declared to the Commîtteé of Grievances of the last Session in the
course of his said testimony, were in reality so declared by him then, and whe.
ther ià is true that the Petitioner observed that it vas not necessary to reduce
those facts to writing ?-No ; There was a conversation on this subject between
Doctor Labrie, Mr, J. 'Viger, Mr. Green and myseif, on the day of my own ex-
amination, that is to say on the !4th of February. This did not constitute a part
of my exainination. It was nothing but a conversation between Mr. Viger and
myself, in the presence of the Cominittee and of Mr. Green,who corroborated the
facts which I have stated.

Was the said William Green, at the time this conversation took place, heard
as a witness ?-No.

When this conversation took place, of vhich you speak in your ninth ques-
tion, did the Petitioner put any question to the said William Green of a nature
to elicit the statement of facts mentioned in his Affidavit?-No; It was I who
was then under the examination. I have no knowledge that the Petitioner ut-
tered a word.

[Questions put by Mr. Stuart.]

Were you present at any other examination of Mr. Green before the Com-
mittee ?-No.; and I should not have been here on the day Mr. Green was ex-
amined, if I had not had to submit to the Committee, the Tariff of the Execu-
tive Council for the Clerks in Crown cases.

What was the subject of the conversation between Mr. Viger and you, be-
fore the Committe, to which you allude in one of your preceding answers ?-Mr.
Viger had a Table of the various cases brouglit forward at the Criminal Termi
of September or March, of the Court of King's Bench for the District of Mont-
real, and of all the Indictments preferred before the Grand Jury in that Term, and
the question was put to me, what remarkable cases there were in this Table whicli
the Clerks of the Peace might have carried befôte the Court of Quarter Sessions
at Quebec. I then enumerated them, and it was while Mr. Lafontaine was
nmaking an entry of the numbers pointed out, that this conversation occurred.-

Is that the only question which was put to you on this subject?-Yes.
Have you never had occasion to speak to the said William Green respecting

your Evidence before the Committee of Grievances ; and, did you never tell him
that in the course of your Evidence you had been 'examined as to the facts, of
which lie speaks in bis Affidavit ?-No ; I did not téil him that I had been ex-
amined on that' subject. The facts mentionel in-his Affidavit, were matters of
conversation, but not ofexamination.

Thursday,



aussi présent lorsque la lecture fut faite au comité. Lorsque je dis que j'étais
présent à l'examen du dit William Green, je ne parle que de son examen du
26 février.

Lorsque le témoignage du dit William Green lui fut la devant le comité, de-
manda-t-il au dit comité ou à aucun de ses membres, à changer ou altérer son
témoignage, ou à ajouter quelque chose ?-Pas à ma connaissance.

Pendant le cours de son-examen, le dit, William Green déposa-t-il quelques
faits qui ne furent pas rédigés par écrit sur l'observation du Pétitionnaire qu'il n'é.
tait pas nécessaire de prendre. ces faits par écrit ?-Il n'y a eu aucune question
faite qui n'ait été dictée par le Dr. Labrie, et qui n'ait été rédigée par écrit par M.
Lafontaine, et les réponses ont été pareillement écrites telles'qu'elles ont été don-
nées.

Examinez l'affidavit du dit ,William Green, marqué A. produit devant ce
Comité, et dites si les faits que le dit William Green y allègue avoir déclarés au
Comité des Griefs de la dernière Session dans le cours de son dit témoignage, ont
été vraiment déclarés par lui alors, et s'il est vrai que le Pétitionnaire a remar-
qué qu'il n'était pas nécessaire de prendre ces faits'par écrit ?-Non ; il y a eu
une conversation à ce sujet entre le Dr. Labrie, M. Jacques Viger, M. Green et
moi, le jour de mon examen, c'est-à-dire le 24 Février. Ceci ne faisait pas
partie de mon examen, c'était une simple conversation entre M. Viger et moi, en
présence du Comit6et de M. Green, qui supportait les faits que j'avançai alors.

Le dit Wm. Green lors de cette conversation était-il entendu comme té-
moin ?-Non.

Quand il y eut cette conversation dont vous parlez dans votre réponse à la
neuvième question, le Pétitionnaire fit-il aucune question au dit Wm. Green de
nature à obtenir la déclaration des faits mentionnés dans son affidavit ?-Non ;
c'était moi qui était alors examiné, et je n'ai pas connaissance que le Pétitionnaire.
ait souffié mot.

[Questions posées par M. Stuart,:-]

Etiez -vous présent à aucun autre examen de M. Green devant le Comité ?-
Non, et je n'eus pas été ici le jour que M. Green a été examiné, si je n'avais eu
le tarif du Couseil Exécutif pour les Greffiers dans les causes de la couronne, à
soumettre au Comité.

Quel était le sujet de la conversation entre M. Viger et vous devant le Comi-
té, à laquelle vous faites allusion dans une de vos réponses précédentes ?-M.
Viger avait un tableau des différentes affaires amenées devant le terme criminel de
Septembre- ou Mars de la Cour du Banc du Roi pour le District de Montréal, de
tous les indictemens préférés devant le grand jury dans ce terme, et la question
me fut faite quelles étaient les causes marquées dans ce tableau que les Greffiers
de la Paix auraient portées devant les Quartiers de Session à Québec ; j'en fis alors
l'énumération, et pendant que M. Lafontaine entrait les numéros indiqués, cette
conversation eu lieu.

Est-ce la seule question qui vous fut faite à ce sujet ?-Oui.
Avez-vous jamais eu l'occasion de parler, au dit Wm. Green de votre témoi-

gnage devant le Comité des.Griefs, et lui avez-vous jamais dit que dans le cours
de votre témoignage,, vous aviez été examiné sur les faits dont il parle dans son
affidavit ?-Non, je ne lui ai pas dit que j'avais été examiné à ce sujet. Les faits
mentionnés dans son.affidavit étaient une matière de conyersation, et mon d'exa-
men,

Jeudi,



Thursday, 15ti December, 1831.

PRESENT :-Messrs. Bourdages, Lafontaine, Neilson, Dorion, Malhiot,
and Stuart.

Mr. BOURDAGES in the Chair.

William Green, Esquire, Law Clerk of this House, appeared anew before the
Committee and was examined, as follows:-

Since your Affidavit which has already been spoken ot in your examina.
tion before this Committee has been made public, have you had occasion to
converse on the subject of it with any person, and with what person ?-Mr.
Neilson asked me one day publicly in the Police Office, what those Affida-
vits were which I had given against the Committee. I answered him that I had
«iven none such, that I had only stated a simple fact, as I should have done
in any other matter concerning the Court of King's Bench or the Quarter
Sessions. Further I communicated all these circumstances to the members of

My own family, as well as to a very small number of my intimate friends.
Since such an Affidavit has become public, have you not said to any person

and to what person, that the publication of that Affidavit had much surprised
you, because it hat been understood between you and the Attorney General,
James Stuart, when you gave it to hin, that lie was not to imake use of it,
excepting with the Ministers in England, in order to exculpate himself; and
that lie should not make it public ?-J never made any declaration on that sub-
ject, to any one wvhomsoever. There was no understanding of such a nature
between the Attorney General and me. Since I gave the Attorney General
that Affidavit, there has been no communication between him and- me either di-
rectly or indirectly, relative to its contents, or the use lie was to make ofit.

Ordered, That Mr. Ferrault, Clerk of the Peace, appear before this Com-

mittee, to-morrow at half past nine o'clock, A. M.

Adjourned till to.morrow.

Frida, 161 December, 1831.

PRESENT :-Messrs. Bourdages, Dumoulin, Dorion, Lafontaine, Malhiot,
and Stuart.

J. F. X. 'errault, Esquire, one of the Clerks of the Peace, appeared anew
before the Committee, and was examined, as follows

[Questions by Mr. Stuart.]

Have the goodness to give the details of the conversation mentioned in
your answer to the ninth question ?-At the time of n'y examination before
the Committee on the 24th February last, Mr. Viger had a Table or Schedule,
of which I have before spoken; and -upon the question put to me as to the
various cases mentioned in that Schedule, which might at .Quebec have been
prosecuted before the Quarter Sessions, after having enumerated them, and
%hile my answer was being taken down, the following conversation took

place.



Jeudi, 15 Décembre 1831.

PnESENs :-MM. Bourdages, Lafontaine, Neilson, Dorion, Malhiot et
Stuart.

M. Bourdages au fauteuil.

William Green, Ecuyer, Greffier en loi de cette Chambre, a comparu de nouveau
et a été examiné comme suit

Depuis que votre affidavit dont il est déjà parlé dans votre examen devant ce
-Comité est devenu public, avez-vous eu occasion de vous entretenir sur ce sujet
avec aucune personne et quelle personne ?-Un jour M. Neilson me demanda pu-
bliquement dans le Bureau de Police quels étaient ces affidavits que j'avais don-
nés contre le Comité. Je lui répondis que je n'en avais donné aucun, que j'avais
simplement établi un fait, comme je l'aurais fait dans toute autre affaire relative
à la Cour du Banc du Roi ou aux Sessions Trimestrielles. De plus, je fis part de
toutes ces circonstances aux inembres de ma propre famille, ainsi qu'au bien petit
nombre de mes'amis intimes.

Depuis que tel affidavit est devenu public, n'avez-vous pas dit à aucune per-
sonne, et quelle personne, que la publication de cetaffidavit vous avait beaucoup
surpris, parce qu'il était entendu entre vous et le Procureur Général, James
Stuart, lorsque vous lui avez donné, qu'il ne s'en servirait que devant les Mi-
nistres en Angleterre pour se disculper, et qu'il ne le rendrait pas public ?-Je
n'ai jamais fait aucune déclaration à ce sujet, à qui que ce soit. Il n'y avait
aucun compromis de cette nature entre le Procureur Général et moi. Depuis que
j'ai donné cet affidavit, il y a eu entre le Procureur Général et moi, aucune Com.
munication soit directe soit indirecte relative à son contenu ou à l'usage qu'il en
voulait faire.

Ordnnné, Que M. Perrault, Greffier de la Paix, comparaisse devant ce Co-
mité, demain, à 9 heures et-demie, A. M.

Ajournée au lendemain.

Vendredl, 16 Décembre 1881.

PREsENi;s :-Messrs. Bourdages, Dumoulin, Dorion; Lafontaine, Malhiot
et Stuart.

J. F. X. Perrault, Ecuyer, un des Greffiers de la Paix, a comparu de
nouveau, et a été examiné comme suit

[Question par M. Stuart.]

Veuillez bien donner les détails de la conversation nientionnée dans votre ré-
ponse à la neuvième question ?-Lors. de mon examen devant le Comité, le 24j
Février dernier, M. Viger avait un tableau dont j'ai parlé précédemment, et sur
la demande qui me fut faite des divers cas mentionnés dans ce tableau, qui à
Québec eussent été traduits devant les Quartiers .de Session, après en avoir fait
l'énumération et pendant que l'on écrivait ma réponse, la conversation suivante
eu lieu. Je dis que j'étais surpris de voir comment les affaires se conduisaient à

Montréal,



place. I said I was astonished to sec how matters were conducted at Mon-
treal, and that the Clerk of the Peace ought to have prosecuted-those seve-
ral cases ; that at Quebec we should be strict in prosecuting in all cases which
were cognizable at the Quarter Sessions, and that we left as little to do as
possible to the Attor-ney General, and upon the remark made by, I believe,
Mr. Viger, if the Attorney General were to place impediments to our proceed.
ings, I told him it vas not within my knowledge, and that we had orders
from the Executive to do as we did. I Was asked whether we were short
of fonds, (I believe it was either Mr. Cuvillier or Mr. Viger w'ho asked me
that,) I answered that we were not ; that it vas not as to funds that we
had to complain, and that we were regularly paid. Mr. Green was present,
mixed in the conversation, and corroborated all that I lad stated.

[Questions by Mr. Lafontaine.]

Can you say positively that that conversation was not brought upon the car-
pet in consequence of the questions which were put to you by those mem-
bers df the Committee who conducted your examiniation, but on the contrary,
from the observation made by Mr. Viger ?-On seeing that Schedule, I made
the observation mentioned in ny preceding answer, and then it was that this
conversation ensued between Mr. Viger and me. It was not in consequence of
the questions of the Members of the Committee that I had made that observa-
tion ; it vas I who brought it up between Mr. Viger and me, on seeing the
Schedule :I did not consider it as making a part of that examination.

Where does that Mr. Viger reside ? is ho a Member of this House ?-Mr. Viger,
of whom I speak, is Jacques Viger, Esquire, Inspector of Roads for the City and
Banlieu of Montreal, residing there, and he is not a Member of this House.

Adjourned.

MJIonday, 191h December, 1831.

PREsENT,-Messrs. Bourdages, Cuvillier, Lafontaine, Morin, D orion
Dumoulin, and Stuart.

Mr. BOURDAGES in the Chair.

L. H. Lafontaine, Esquire, one of the Members of the Committee, was ex-
amined ; as follows :-

Were you, at the last Session of this House, a member of the Standing
Committee of Grievances ?-Yes.

Have you read the evidence given before this Committee, by Messrs. Wm.
Green and Joseph François Xavier Perrault,; relate what you know as Io the facts
mentioned therein, as having passed in the last Session in the Committee of
Grievances ; and state what you have further to add, in support of your Petition ?
-On the twenty fourth of February last, Mr. J. F. X. Perrault, one of the Clerks
of the Peace, for this District, was heard as a witness before the said Committee ;
a part of his evidence was taken down by the. late Dr. Labrie, one of the members
of the Committee, and a part by myself; other members of the Committee were
there at the time ; Mr. Jacques Viger, Inspector of Roads at Montreal was there
to, as well as Mr. William Green, Law Clerk of the House, but I do bot recollect

'whether



Montréal; et que'le Greffier de la Paix, aurait dû poursuivre ces différens cas;
qu'à Québec nous poursuivions strictement tous les cas de la compétence des
Quartiers de Session, et que nous laissions au Procureur du Roi, aussi peu à faire
que possible, et sur la remarque qui fut faite par M. Vigerje crois, si le Procureur
du Roi ne mettait pas quelques entraves à nos procédés, je lui -dis que ce' n'était
pas à ma connaissance, et que nous avions ordre de l'Exé«utif de faire ce que nous
faisions. L'on me demanda si nous manquions de fonds. (Je crois que ce fut
M. Cuvillier ou M. Viger qui me le demanda.) Je répondis que non que ce n'était
pas des fonds que nous avions à nous plaindre, et que nous étions payés régulière-
ment. M. Green était présent,. se mêlait à la conversation et confirma tout
ce que j'avais avancé.

[Question par M. Lafontaine.]

Pouvee vous dire positivement que cefte conversation ne fut pas amenée sur
le tapis, en conséquence des questions que vous faisaient ceux des Membres du
Comité, qui dirigeaient votre examen, mais on contraire sur l'observation de M.
Viger ?-En voyant ce tableau, j'ai fait l'observation mentionnée dans ma ré-
ponse précédente, et alors eut lieu cette conversation entre. M. Viger et moi.
Ce n'est pas en conséquence des questions des Membres du Comité ,que j'ai fait
cette observation, c'est moi qui l'ai provoquée entre M. 'Viger et moi en voyant
le tableau ; je ne la considérais pas comme faisant partie de cet examen.

Où réside ce M. Viger, est-il Membre de cette Chambre ?-Le M. Viger
dont je veux parler .est Jacques Viger, Ecuyer, Inspecteur des Chemins de la
Ville et Banlieue de Montréal; il y réside et n'est pas Membre de cette Chambre.

Ajourné.

Lundi, 19 Décembre 1831.

PEEsENs :-Messrs. Bourdages, Cuvillier, Lafontaine, Morin, Dorion,
Dumoulin et Stuart.

M. Ls. BOURDAGss au Fauteuil.

L.' H. Lafontaine, Ecuyer, un des :Membres du Comité, a été examiné
comme suit:-

Etiez-vous lors de la dernière Session de cette Chambre Membre du. Comité
permanent des Griefs P-Oui.

Vous-avez lu le témoignage donné devant ce Comité par MM. William Green
et Jos. François X. Perrault ; rapportez ce que vous savez des faits qu'y sont men-
tionnés, comme s'étant passés à la Sessison dernière dans le Comité des Griefs,
et dites ce que vous avez en outre à ajouter au soutien de votre Pétition ?-Le
vingt-quatre Février dernier, M. J. F. X. Perrault, un des Greffiers de la Paix
pour ce District, fut entendu comme témoin devant le dit Comité;' partie de son'
témoignage fut rédigé par feu le Dr. Labrie, uti 'des Membres du Comité, et
partie par moi-même; il y avait dans ce moment d'autres Membres du Comité.
M. Jacques Viger, Inspecteur des Chemins à Montréal, y était aussi ; 'ainsi que
M. Green, Greffier en Loi de cette Chambre, maisje ne me rappelle pas s'il a été
présent pendant tout l'examen de M. Perrault. Le 26 du dit mois de Février
dernier, le dit Wm. Green fut aussi'examiné comme témoin devant le dit Comité,

1 1 le .



whether lie was present during the whole of Mr. Perrault's examination. On
the 26th of the saine month cf February last, the said William Green was also
exanined as a witness before the said Committee, the said Mr. Perrault was there
too, having, on that day, brought to the Commiitee, a Tariff made by the Execn-
tive Counci), for the -Clerk of the Peace at Quebec. The evidence of the said
W, illian Green, with the exception of his answer to the first question, was taken
down by myself. Dr. Labric proposed the question, I reduced them to writing,
afterwluicl I read them to the said William Green, whose answers were then
taken down in writing by myself ; and immediately after I read them over to
him. I put no question whatsoever to him from myself, they were all put to him
by Dr. Labrie, and taken down by me under the dictation of the latter ; as to
the ansvers of the said William Green to those questions, I say positively, that I
reduced them to writing in the same way as they were then given. Iaving
examined the affidavit of the said William Green, marked (A.) and produced
before this Committee, and especially that part of the saidaflidavit, in which he
imputes to me, in the taking down of his evidence, the omission of certain facts
stated in his affidavit, and which he says he had declared to the said Comnittee
on the twenty sixth of February last, as making a part of his examination, I do
not hesitate to deciare that that part of his affidavit which relates to me is entirely
devoid of fbundation, as I did not put any question from myself to the said
William Green, nor did I refuse to take down any portion of his answers, such
as lie gave them, in reply to the questions propounded to him by the said
Dr. Labrie deceased, nor did I remark that it was not necessary thatany part of
his evidence should be reduced to writing. The said William Green did not
make any such declaration, at the time of his examination on the 26th of February
last, and that was the only time that lie, to my knowledge, was heard as a
witness before the said Committee ; and since that day, I have not at any time,
spoken to hin on the subject of his evidence, nor put any question to him that
was ofanature to elicit the statement of the facts mentioned in his affidavit.
When I state to the Committee that the said William Green, was present on
the 24th of February last, at the time of Mr. Perrault's being heard, 1 do not
mean to say that le was then heard as as witness. He was not examined as such
on that day.

Have you any knowledge of the conversation between Messrs. Perrault,
Green, Jacques Viger, and others, as mentioned by Mr. Perrault in his evidence:
and relate what you know of it ?-I know that there was a conversation between
Messrs, Perrault and Jacques Viger, in the presence of Mr. Green ; it was, I
believe, of the (nature of that stated by Mr. Perrault, but I cannot say exactly.
It was at the time of the examination of Mr. Perrault.

Are you positively sure that all the question3 put to the said Mr. Green,
and all his answers, were then reduced to writing, at the time of his examination
on the twenty sixth of February last ?-Yes, as I have said before, I put no
question whatever to him which was not written down by me, and dictated by
Dr. Labrie, and his answers to those questions, were reduced to writing, as lie
gave then then, and as they appear in the minutes of the proceedings of the said
Committee of the 26th of February last, the first question, and the answer to it,
always excepted,,which were reduced to writing by Dr. Labrie himself.

Was the whole evidence of Mr. Green, of 2th of February last, read over
to him in the presence of a Quorum of.the Committee ?-Yes.

Was the said Mr. Green ëxamined before the Committee of Grievances
in your presence, on any other occasions than on the said 26th ofFebruary ?:-No
if lie was, it is not within my knowledge.

[Questions.



le même M. Perrault y était présents ayant apporté ce jour là au dit Comité, un
Tarif fait par le Conseil Exécutif pour les Greffiers de la Paix à Québec. Le té-
moignage du dit Wm. Green, à l'exception de sa réponse à la première question,
fut rédigé par moi même. Le Dr. Labrie faisait les questions, je les rédigeais
par écrit, après cela j'en faisais la lecture au dit Wm. Green, dont les réponses
étaient ensuite prises par écrit par moi-même, et aussitôt après je les lui relisais.
Je ne lui ai fait aucune question quelconque de moi-même, elles lui ont toutes
été faites par le Dr. Labrie, et rédigées par inoi sous la dictée de ce dernier ;
quant aux réponses du dit Wm. Green à ces questions, je dis positivement que je
les ai prises, par écrit telles qu'il les a alors données. Ayant examiné l'Affidavit
du dit Wm. Green marqué A. et produit devant ce Comité, et surtout la partie
du dit affidavit dans laquelle il m'impute dans la rédaction de son témoignage, l'o-
mission de certains faits rapportés en son affidavit, et dont il dit avoir fait sa: dé-
claration au dit Comité le 26 Février dernier, comme devant faire partie de son
examen, je n'hésite pas à déclarer que cette partie de son affidavit qui me regarde,
est dénuée de fondement, n'ayant fait aucune question de moi même au dit Wm.
Green, et n'ayant ni refusé de rédiger aucune partie de ses réponses telles, qu'il
les donnait aux questions à lui faites par le dit feu Dr. Labrie, ni observé' qu'il
n'était pas nécessaire de prendre par écrit aucune partie de son témoignage. Le dit
Wm. Green n'a pas fait pareille déclaration lors de son examen le 26 Février
dernier, et c'est la seule fois, à ma connaissance, qu'il ait été entendu comme
témoin devant le dit Comité, et depuis ce jour là je ne lui ai en aucun temps parlé
de son témoignage, ni fait aucune question qui fut de nature à obtenir la déclara-
tion des faits mentionnés dans son affidavit. Quand je rapporte au Comité que
le dit Wm. Green était présent le 24 de Février dernier, lors de l'audition de M.
Perrault, je n'entends pas dire qu'il était alors entendu comme témoin. Il n'était
pas examiné comme tel ce jour là.

Avez-vous connaissance de la conversation entre MM. Perrault, Green,
Jacques Viger et autres, comme mentionne M. Perrault dans son témoignage, et
rapportez ce que vous savez ?-Je sais qu'il y a eu une conversation entre Messrs.
Perrault et Jacques Viger, en présence de M. Green ; elle était, je crois, de la
même nature que celle rapportée par M. Perrault, maisje ne puis le dire précisé-
ment. C'était lors de l'examen de M. Perrault.

Etes-vous positivement certain, que toutes les.questions faites au dit WM.
Green et toutes ses réponses furent alors redigées par écrit, lors de sôn examen du
26 Février dernier ?-Oui; comme je l'ai dit plus haut, je ne lui ai fait aucune ques-
tion qui n'ait été écrite, par moi et dictée par le Dr. Labrie, et sës réponses à ces
questions furent redigées par écrit telles qu'il les a données alois, et teiles qu'elles se
trouvent dans les Minutes des procédés du dit Comité du 26 de Février dernier,
à-l'exception toute fois de la première question et de sa réponse à icelle, qui furent
prises par. écrit par M. Labrie lui même.

Le témoignage entier de M.. Green du 26 de Féviriei- dernier, lui a-t-il été lu'
en présence du Quorum du Comité ?-Oui.

Le dit Wm. Green a-t-il été examiné dévant le Comité des Griefs en votre
présence, en d'autres occasions que le dit jour 26 de Février ?-Non,, s'il a été
c'est hors de ma connaissance.

[Questions -



[Questions put by Mr. Stuart.]

Were any witnessës examined before one or more Members of the Com-
mittee ofGrievances, during the last Session, when there was no Quorum P-Yes,
I know that the evidence of some witnesses were in the first instance taken down
in writing without there being a Quorum present of the Committee ; but no evi-
dence, in the taking down of which, I could have had any share, or of whicli I
have any knowledge, was closed, before it had been read over, before a Quorum
of the said Committee, in the presence of the witness, w4o then acknowledged
it to be his evidence. As to that of the said William Green, on the 26th of
February last, itwas read to hirn before a Quorum of the Committee on the saine
day, le acknowledged it to be truc before that Quorum, such as it appears in the
minutes of the proceedings of the said Committee of the same day, and did not
ask to make any alteration in it, nor to add any thing to it.

Do you recollect having had any conversations vith the said Wm. Green
relative to the p'oceedings which were taken before the Quarter Sessions at Que-
bec, or before the Court of King's Bench, for petty offences ?-I had no conver-
sation with the said William Green on that subject, as he states in his Affidavit.

Might the conversation that took place between Mr. Perrault, the Clerk of
the Peace, and Mr. Jacques Viger, on the subject of said proceedings, as stated
by Mr. Perrauft, have been heard by the Members of the said Committee then
present, as well as by yourself'? -Yes, I believe it may have been heard by those
who chose to take a part in the cônversation,

Who were the Members of the said Committee then present, to the best of
your recollection ?-The late Dr. Labrie, Mr. Cuvillier and Mr. N'eilson, but I am
nlot sure that the two last mentioned were present ; there were some others there
also, whose nanies I do not at present recollect.

Does it appear to you that the fhcts so mentioned by Mr. Perrault, and con-
flrmed by Mr. Green,.had norelation tô the inatter which was then under the con-
sideration of the Committee, and respccting which the louse liad directed the
said Comimittec to make enquiry ? I have stated in a preceding answer, that a
conversation nearly of the saine nature as that stated by Mr. Perrault, had taken
place between him and Mr. Jacques Viger, but that I did not particularly recol-
lect it. I cannot say whether the facts then stated by Mr. Perrault had relation to
them atter then under the consideration of the Committee. I did not well hear the
statement, and takin« them to be such as Mr. Perrault has mentioned iii his evi-
dence, I do not consider them as being calculated to tend to the disculpation of the
Attorney General, Mr. Perrault con6fining himself to the statement of facts which
might relate to the practice followed in the prosecution of cases at Quebec.

Do you not think it was a inatter of justice .to record so important a fact, as
relating to the examination of the conduct of the Attorney General, as that thus
announced by Mr. Perrault and corroborated by Mr. Green, in' the proceedings of
the Committee ?-If Mr. Perrault had stated that fact as constituting a part of
his evidence,, it would have been a matter of justice to have recorded it in the pro-
ceedings of the Committee ; I must observe that no question put to Mir. Perrault
by those who conducted his examination, was of a nature, in my opinion, to elicit
or necessitate a similar statement relative to the conduct of the Attorney General.

This fact, having, at ail events, come to ,the knowledge of the Menbers of
the Committee, do you not think that it was their duty to cause it to become a
part of his examination ?-I cannot say whether that fact, as stated by Mr.
Perrault, came to the knovledge of any members of the Committee, nevertheless,
if that wvere the case, I thinkit would have been a'matter of justice to record it in
writing, if the Attorney Gen'ral had been accused of misconduct in the prose-
cution of cases at Quebec, because. the fact thus stated might have conduced to

exculpate



[Questions pos6es par M. Stuart."

A-t-il été exminé des témoins devant un ou plusieurs Membres du Comité
des Griefs pendant la dernière Session, quand il n'y avait pas de Quorum ?-Oui,
j'ai connaissance que le témoignage de quelques témoins a été d'abord pris par
écnit sans qu'il y eut un Quorum du Comité, mais aucun témoignage à la rédaction
duquel je puis avoir pris part, ou dont j'ai eu connaissance, n'a été dlos sans qu'il
ait été lu devant un Quorum du dit Comité, en présence du témoin, qui le·recon-
naissait alors pour son témoignage. Quant à celui du dit Wm. Green, le 26
Février dernier, la lecture lui en a été faite devant un Quorum du Comité le
même jour; il l'a reconnue pour vraie devant ce Quorum, tel qu'il se trouve dans
les Minutes des procédés du dit Comité du même jour, et n'a pas demandé, ni à le
changer, ni à y ajouter quelque chose.

Vous souvenez-vous si vous avez eu des conversations avec le dit Wm. Green,
relativement aux poursuites, qui se poursuivaient devant les Quartiers de Session
à Québec ou devant les Cours du Banc du Roi, pour les offenses mineures ?-Je
n'ai pas eu de conversation avec le dit Wm. Green sur ce sujet, tel qu'il le rap-
porte dans son afhdavit.

La conversation qui a eu lieu entre M. Perrault, Greffier de la Paix, et M.
Jacques Viger, relativement aux dites poursuites, telle que rapportée par M.
Perrault, pouvait-eUle être entendue par les Membres du dit Comité alors présens,
aussi bien que par. vous même ? -Oui, je crois qu'elle pouvait être entendu pai-
ceux qui auraient voulu prendre part à la conversation.

Quels étaient les Membres du dit Comité alors présens au meilleur de votre
souvenir ?-Feu le Dr. Labrie, M. Cuvillier et M. Neilson, mais je ne suis pas
sur que ces deux derniers y fussent, il y en avait aussi quelques autres, dontje ne
me rappelle pas les noms dansle moment.

Vous parait-il que les faits ainsi mentionnés par M. Perrault, et confirmés par
M. Green, n'avaient aucun trait au sujet qui' était alors sous la considération du
Comité, et de quoi il fut ordonné par-la Chambre au dit Comité de s'enquérir ?-
J'ai dit dans une précédente réponse, qu'une conversation.à peu près de la nature
de celle rappôrtée par M. Perrault, avait eu lieu entre lui et M. Jacques Viger;
mais que je ne m'en rappelais pas précisément. Je puis dire si les faits alors rap-
portés par M. Perrault, avaient trait au sujet alors la considération du Comité,
je n'en ai pas bien entendu le recit, et en les prenaht tels que M. Perrault les a
rapportés dans son témoignage, je ne les considère pas comme ayant pu servir à
disculper le Procureur-Général, M. Perraujt se bornant à rapporter des faits qui
pouvaient regarder la pratique suivie dans la poursuite des affaires à Québec.

Ne croyez-vous pas qu'il fut de justice de consigner dans les procédés du
Comité, un fait ainsi énoncé par M, Perrault et confirmé par M. Green ?-Si M.
Perrault eut rapporté ce fait comme faisant'partie'de son témoignage, il eut été
de justice de Je consigner dans les procédés du Comité; je dois observer qu'au-
cune question faite à M. Perrault par ceux qui dérigeaient son examen, n'était de
nature-dans mon opinion, ni a obtenir, ni à necessiter une pareille déclaration
relativement à la conduite du Procuréur-Général.

Ce fait toutefdis venant à la connaissance des Membres du Comité, n'e croyez-
vous pas qu'il fut de leur devoir de faire en sorte qu'il fit partie de son exanden ?-
Jé ne puis dire si ce fait, tel que rapporté par M. Perrault, est venu à la connais-
sance d'aucun Membre du Comité, cependant si ce 'fut le cas je crois qu'il eut
été de justice de le consigner, par écrit si le Procurçur-Général eut été accusé de
nianvaise conduite dans la poursuite des offences à Québec,, parceque ce fait ainsi
rapporté aurait pu servir à le disculper à cet égard. Lorsque je dis qu'une con.

versation



exculpate him in that respect. Wlien I say that a conversation nearly of the nature
of that stated by Mr. Perrault took place between him and Mr. Jacques Viger, I
do not state it as certain ; I an only under the impression that it did take place. I
cannot state the facts mentioned by Mr. Perrault.

Adjourned till Wednesday.

Wednesday, 21st December, 1831.

PRESENT :-Messrs. Bourdages, Lafontaine, Stuart, Dorion, Dumoulin and
Neilson.

Mr. BOURDAGES in the Chair.

Mr. Neilson, one of the Members of the Committee examined

[Questions by Mr. Stuart.]

Were you one of the Members of the Committec of Grievances during the
last Session ?-Yes.

Were you present when Messrs. Perrault and Green were exanined before
the Committee ?-I do not recollect having been present on any other occasion,
than that when the examination of Mr. Green was read over. Mr. Perrault was
present then.

Were you present when the conversation already mentioned took place be-
tween Mr. Perrault, Mr. Green and Mr. Jacques Viger ?-No.

Mr. Cuvillier, one of the Members of this House, examined

Were you present at the examination of Mr. Green and of Mr. Perrault,
before the Committee last winter ? I do not recollect ; I nay have been there; I
even believe I was present for a part of the time.

D.o you recollect whether the circumstances relating to the conduct of the
Attorney General in the prosecution of petty offences beibre the different Courts,
mentioned by Mr. Perrault in his examination before this Committee, came, in
any way whatsoever, to the knowledge of the Conmittee, or of any of the mem-
bers thereof, last winter? It was seldom I attended the sittings of the Commit-
tee of Grievances, and I was generally there only for the purpose of making a
Quorum. With respect to the circumstance above nentioned, I was present for a
part of the time; two of the witnesses then held a conversation in the presence of
the Conmittee, on the subject of these petty offences, and on the observation I
made to Mr. Perrault, as to why so nany prosecutions of that kind had taken
place at Quebec, whilst there were so few at Montreal. le could not give me a
satisfactory explanation. I then observed that the smàll number of those prosecu-
tions before theQuarter Sessions might arise from the want ofsufficient funds appro-
priated for that purpose, & in looking at thePublicAccounts contained in the Jour-
nals, 1 found that the whole appropriation for that purpose, had been reccived by
the Clerks of the Peace at Quebec, whilst those at Montreal had'only drawn for a
small portion, adding that this might be ascribed to the small number of the prose-
cutions before the Quarter Sessions in Montreal.



versation, à peu près de la nature de celle rapportée par M. Perrault, a eu lieu
entre lui et M. Jacques Viger, je ne le rapporte pas comme certain ; je suis simu-
plement sous l'impression qu'elle a eu lieu; je ne puis rapporter les faits. men-
tionnés par M. Perrault.

.Ajourné.

Mercredi, 21 Décembre 1831.

PRESENs :-Messrs. Eourdages, Lafontaine, Stuart, Dorion, Dumoulin et
Neilson.

M. BOuRDAoES à la Chaire.

John Neilson, Ecuyer, un des Membres du Comité, examiné par M. Stuart,
a répondu comme suit:

Etiez-vous un des Membres du Comité des Griefs pendant la dernière Ses-
sion ?-Oui.

Etiez-vous présent lorsque M. Perrault et M. Green furent examinés de-
vant le Comité?-Je ne me rappelle pas de m'être trouvé présent en d'autres
occasions que celles ou l'examen de M. Green lui fut lu. M. Perrault y était
présent.

Etiez-vous présent lorsque la conversation déjà mentionnée eut lieu entre
M. Perrault, M. Jacques Viger et M. Green ?-Non.

M. Cuvillier, un des Membres du Comité, examiié:

Etiez-vous présent à l'examen de M. Green et de M. Perrault devant le
Comité l'hiver dernier ?-Je ne m'en rappelle point, je pourrais y avoir été, je
pense même que j'ai été présent une partie du teins;

Vous rappelez-vous si les circonstances touchant la conduite du Procureur-
Général dans la poursuite des offences mineures devant les différentes Cours,
mentionnés par M. Perrault dans son examen'devant ce Comité, sont venus d'une
manière quelconque à la connaissance des Membres du Comité ou de quelques-
uns de ses Membres l'hiver dernier ?-J'ai rarement ssisté aux Séances du Co-
mité des Griefs, et je ne m'y trouvais ordinairement que pour former un Quorum.
Dans la circonstance ci-dessus mentionnée,j'ai été présent une partie du tems.
Deux des témoins eurent alors une conversation en présence du Comité, au sujet
des offenses mineures, et sur la remarque que je fis à M. Perrault, pourquoi tant
de poursuite de cette nature avaient lieu à Québec, tandis qu'il y en avaient si
peu à· Montréal, il ne put donner une explication suffisante. J'observai alors
que le.petit nombre de ces poursuites devant les Quartiers de Session pouvait
originer dansele manque de fond destinés à cela, et en voyant les Comptes Pu-
blics contenus dans les Journaux, je trouvais que toute l'allouance pour cet
objet avait été reçue par les Greffiers de la 'Paix à Québec, tandis que ceux de
Montréal n'en avaient retiré qu'une petite partie, ajoutant que'l'on pouvait attri-
buer à cette circonstance le petit nombre de poursuites devant les.Quartiers de
Session à-Montréal.

Vousv



Do you recollect whether the statements on that subject, which are said to
have been made by Mr. Perrault and corroborated by Mr. Green wére so mado
and corroborated on that occasion ?-I do not reeollect to have seen Mr. Perrault
and Mr, Green together on these occasions when I was present at the sittings of the
Coimittee.

Could this conversation have been heard by the members of the Committee
who were then present ?--Yes.

About what time did that conversation take place, to the best of your recol-
lection ?-At one of the morning sittings of the said Committee, on looking at the
minutes, I find I was present on the 24th and the 26th of February, at the exa-
minations of Mr. Perrault and Mr, Green. I think th't conversation took place
on one of those two days. I cannot recollect which. Now I recollect that I was
present at the examination of Mr. Green, or at the reading of his evidence : I be-
lieve it was on the latter occasion.

[By Mr. Lafontaine.]

Was not the conversation in which you took part, held between Mr. Per-
railt and Mr. Jacques Viger, of Montreal ?-To the best of my recollection, the
conversation vas held between those two.

Did not that conversation take place at the time of the examination of Mr.
Perrault, before the Committee, and at the period when Mr. Viger shewed Mr.
Perrault a schedule of the prosecutions at Montreal ?-It was during the exami-
nation of Mr. Perrault that this conversation took place.

As to the examination of the said William Green, is it not true, that you only
heard his evidence read over before a Quorum of the Committee, and that you d i
not attend when it was taken down ?-I cannot-say positively; I think so, but I
am not sure.

Adjourned.

Tliursday, 2917 December, 1831.

PRESENT ;-Messrs. Louis Bourdages, Stuart, Lafontaine, Morin, Cuvillier,
Létourneau, Taschereau, Neilson and Duval.

Mr. Louis BoURDAGES, In the Chair.

R. Heney, Esquire, one of the Members of the House, examined:

Were you a Member of the Committee of Grievances last year ?-Yes.
,Did you regularly attend the sittings of the Committee last year ?-No; 1

could not always do so, being often obliged to attend other Committees ofwhich
I was equally a Member.

Were you present at the examination of some witnesses, and of whom ?--I
cannot exactly recollect,. on account of the time that bas elapsed since.

Were you present at the examination of Mr. .Perrault and of Mr. Green,
or of one or other of those two Gentlemen ?-I do not in the least recollect
it now.

Have have you a knowledge that the Members of the Committee examined
the witnesses in the absence of a Quorum of the Committee ?-Considering the
difiiculty there was of collecting and keeping together a Quorum, I believe it

sometimes
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Vous rappelez-vous si les déclarations à ce sujet que l'on dit avoir été faites
par M. Perrault, et confirmées par M. Green, furent faites et confirmées à cette
occasion ?-Je ne me rappelle pas d'avoir vu M. Perrault et M. Green ensemlle
dans les occasions ou je me suis trouvé présent aux Séances du Comité.

Cette conversation pouvait-elle être entendue par les Membres du Comité
alors présens ?-Oui.

Vers quel tems au meilleur de votre souvenir cette conversation eut elle
lieu ?-Pendant l'une des Séances du matin du dit Comité. Enjettantjes yeux sur
les minutes, je trouve que j'étais présent.le 24 et le 26 Fevrier, à l'examen de
'M. Perrault et de M. Green. Je pense que cette conversation eut lieu l'un de,
ces deux jours. Je ne puis me rappeler lequel. Je me ressouviens à présent que
je me trouvais présent à l'examen de M. Green ou à la lecture de son témoignage,
je crois que ce fut à cette dernière occasion.

[Question par ,M. Lafbntaine.]

Cette conversation à laquelle vous avez pris, part n'a-t-elle pas eu lieu entre
M. Perrailt et M. Jacques Viger, de Montréal ?-Au meilleur de ma conhaissance
la conversation a eu lieu entre eux deux.

Cette conversation n'a-t.elle pas eu lieu lors de l'examen de M. Perrault de.
vant le Comité, et dans le moment ou M. Jacques Viger montrait à M. Perrault
un tableau des poursuites à Montréal ?-C'était pendant l'examen de M. Per-
rault que cette conversation c eu lieu.

Quant à l'examen du dit M. Green n'est-il pas vrai que vous n'avez entendu
que la lecture de son témoignage devant le Quorum du Comité, et que vous
n'avez pas assisté à sa redaction ?-Je ne pnis le'dire positivement, je le crois,
mais je n'en suis pas certain.

Jeudi, 29 décembre 1831.

PREsENs.-Messrs. Bourdages. Stuart, Lafontaiiie, Morin, Cuvillier, Lé-
tourneau Taschereau, Neilson et Duval.

M. Bourdages à la chair.

I. Tleney, écuyer, un des membres de cette chambre examiné comme suit:

Etiez-vous membres du comité des grief l'année dernière ?-Oui.
Avez-vous assisté régulièrement aux séances du comité l'année dernière ?-

Non, je n'ai pu toujours le faire, étant souvent oubligé d'autres comités, dont
j'étais également membre,

Etiez-vous présent à l'examén. de quelques témoins, et quels ?-Je ne puis
m'en rappeler précisement, vu le' tems qui s'est écoulé depuis.

Avez-vous été présent à l'examen de M. Perrault et de M. Green, ou de
l'un ou de l'autre de ces deux messieurs ?-Je ne m'en rappele aucunement dans
le moment actuel.

Avez-vous connaissance que les membres du comtté aient examiné les :té-
moins en l'absence d'un quorum du comité ?-Vu la difficulté de rassemblei et

de



sometimes happened that the Chairman was empowered to receive evidence, with-
out there being a Quorum always present, but, to the best of my knowledge, that
evidence.was afterwards read over, in the presence of the witness, before a Quo-
rum ; and this is done, to my knowledge,- in several Committees.

Can you say how often the Chairman has been so empoweried to receive evid-
ence, or whether such a' power was general or.special ? - cannot give a positive
answer to the first part of the question; as to the second part, there was no spe-
cial power whatever given, but it was only an understanding between the Meïn-
bers present.

Mr. Heney retired.

F. Quesnel, Esquire, M. P. P. a witness produced by Mr. Stuart, appeared be-
fore the Committee, and·was exanined as follows :

Were you a Member of the Committee of Grievances'last year ?-I was
added to the Committee of Grievances, after Mr. Gugy's Petition had been re-
fbrred to the Committee of Grievances.

Did you regularly attend the sittings of the Committee last year ?-I attend-
ed on the 2nd, the 4th, the 7th, the 11Ith, the 12th and the 26th March last.

Do you speak from menory or from actuaIlly referring to the Journals ?-I re-
collect very well, without referring to the Journals, that I attended in that Coin-
mittee, in order to receive evidence on the matter of Judge Kerr; but it is by
referring to the said Journal, that I make mention of the particular days when
I attended in the Committee; and I took no share in the deliberations of the
of the Committee, excepting as to what regarded the matter Judge Kerr.

Have you a knowledge that the Members of the Cominittee examined the
witnesses in the absence of a Quorum of the Cornmittee?-No; I have no know-
ledge of it.

Mr. Quesnel retired.

E. Peck, Esquire, one of the Members of this flouse, a witness produced by
Mr. Stuart, examined.

Were you a Member of the Committee of Grievances last year?-Yes.
Did you reg'ularly attend the sittings of the Comnmittec last year ?-I did not

attend regularly.
Were you present at the examination of some witnesses, and of whor ?-I

cannot exactly recollect.
Wereyou presentat the examination of Mr. Perrault and of Mr. Green, or

of one eor other of thoSe two Gentlemen ?-I remember having been present' at
the examination of several witnesses, but I cannot recollect whom. Many of
those who were examined before the Committee, were perfect strangers to me.

How often may you have been present at the meetings of the Committee ?-
I assisted on several occasions ; what n'umber of times I-cannot recollect.

Bave you a knowledge that the Members of the Committee examined the
witnesses in the absence of a Quorum of the Committee ?-I have a recollection
on two occasions that this was the case. I cannot at this distance of time state
the precise number of my sittings with the said Committee. I reco,llect having
been called several times to form a Quorum.

When you so attended, was it for the purpose of examining witnesses, or hear-
ing their examination read, or both ?-1 recollect having attended at the examin-
ation ofsome witnesses, and also when the examination of the witnesses was read.

[By Mr. Lafontaine.]

Is it not within your knowledge that no evidence taken by the said Committee
has



de conserver un quorum, il est arrivé quelque fois que le président a été autorisé
à recevoir des témoignages, sans qu'il y eut un quorum présent ; mais au meil-
leur de ma connaissance, les témoignages étaient ensuite lus au témoin devant
un quorum. Cela s'est fait dans plusieurs comités à* ma connaissance.

Pouvez-vous dire combien de fois le président a été ainsi autorisé a recevoir
les témoignages, et si une telle autorisation était générale où spéciale ?.--Je ne
puis iépondre positivement à la première partie de la question ; quant à la se-
conde partie, il n'y avait aucune autorisation spéciale, mais seulement c'était en-
tendu parmi les membres présens. -

M. Heney s'ést alors retiré.

F. A. Quesnel, écuyer, un des membres de cette chambre, examiné comme suit:

Etiez-vous membre du comité des griefs l'année dernière ?--J'ai ét. ajouté
au comité des griefs après que la requête de. M. Gugy eut été référée au dit
comité. -

Avez-vous assisté régulièrement aux séançes du comité lannée dernière ?-
J'y ai assisté le 2, le 4, le 7, le 11, le 12 et le 26 mars dernier.

Parlez-vous de mémoire ou par référence actuelle aux jouruaux ?-Je me rap.
pelle très bien sans référer au journal, d'avoir assisté au comité pour prendre des
témoignages au sujet du Juge Kerr, mais c'est en ayant référence au dit journal,
que je fais mention des jours où j'ai assisté au dit comité, et je n'ai pris part aux
délibérations du comité que dans ce qui concernait l'affaire du Juge Kerr.

Avez-vous connaissance que les membres du cemité aient examiné les témoins
en l'absence d'un quorum du comité ?-Non, je n'en ai aucune connaissance.

M. Quesnel. s'est alors retiré.

Ebnezer Peck, écuyer, un des membres de cette chambre, examiné comme
suit:---[Par M. Huot.]

Etiez-vous membre du comité' des griefs Pannée dernière ?-Oui.
Avez-vous assisté régulièrement aux séances du comité l'année dernière ?--

Je n'ai pas assisté régulièrement..
Etiez-vous présent à l'examen de quelques témoins, et quels ?---Je ne puis

m'en rappeler précisement.
Avez-vous été présent à l'examen de M. Perrault et de M. Green, ou de l'un

ou de l'autre de ces deux messieurs ?-Je me souviens d'avoir été présent à l'ex-
amen de plusieurs témoins,- mais je ne puis me rappeler lesquels ; plusieurs de
ceux qui étaient examiné devant le comité m'étaient entièrement étrangers.

Combien de fois avez-vous-pu assister au séances du comité ?-J'y ai- assisté
en plusieurs occasions, mais je ne puis me rappeler le nombre de fois.

Avez-vous cornaissance que les membres du coinité aient examiné les té-
moins en l'absence d'un quorum du comité ?-Je me ressodviens que ce fut le
cag dans deux occasions. Je ne puis actuellement donner le nombre précis des
jours ou j'ai siégé avec le comité ; je me souviens-d'y avoir été appelé plusieurs
fois pour y former un quorum.

Quand vous y avez assisté, était-ce pour examiner des témoins, ou pour as-
sister à leur examen, ou bien pour les deux réunis ?-Je me souviens d'avoir as-
sister à l'examen de plusieurs témoins, et aussi à la lecture des ténioignages.

[Par M. Lafontaine.]

N'est-il pas à votre connaissance qu'aucun témoignage pris par le dit comité
n'a



las been closed without having been read before a Quorum of the said Commit-
tee, in the presence of the witness ?-I believe it was always the case.

J. Duval, Esquire, one of the Members of the Committee ; a witness produced
by Mr. Stuart, and interrogated by hin, answered as follows

Were you a Member of the Committe of Grievances last year ? -Yes.
Did you regularly attend the sittings ofthe Committe last year ?-No; I did

not attend every sitting of the Committee. I attended chiefly when I was cal-
led upon toform a Quorum.

Were you present at the examination ofsome witnesses, and of whom ?-On
reference to the report of the Committee, ny name will be found as being pre-
sent at the sittings of the Committee which I attended.

Did vou attend for the purpose ôf examining the witnesses, br when their
examination was read to them ?- - I attended when the questions were put to the
witnesses, and the answers received froïn them. I remarkcd particular delicacy
on the part of the Members iot to proceed without a Quorum. I attended par-
ticulaay du ring the absence of Mr. Bedard, the Chairman, which lasted more
than a week.

Is Mr. Labrie one of the Members of the Committee, living or dead, and
are Mr. B3edard and Mr. Brooksp-present?--Mr. Labrie is dead; Mr. Bedard
absent in Europe, and Mr. Brooks absent.

[By Mr. Lafontaine.]

Is it not within your knowledge that no evidence has been closed before the
Committee, without having been read before a Quorum of the Committee,-and in-
the presence of the witness ?-To the best ofmy recollection, they were fully
cxplained to the witnesses beforea Quorum of the Comniittee.

Louis Bourdages, Esquire, Chairman ofthe Committee, examined by
Mr. Stuart

Were you a Member of the Committee of Grievances lastyear ?-Yes.
Did you regularly attend the sittings of the Committee last year?-I do

not recollect; it nay be known by the minutes of the Committee at what sit-
tings I was present.

At the times when you so assisted, was it for the purpose of hearing and
examining witness, or in order to form a Quorum for reading the testimony
which had been given ? -By the minutes of the said Cominittee, it appears that
I was present wben the evidence was read to the witness, but I cannot recol-
lect whether I was one of the Members who assisted at the examination.

Did the examination of'witnesses often take Place in the said Committee,
in the absence of a Quorunt ?-The Committee very 'often permitted the Chairmian
and some other Members of the Committee to take down the evidence, con-
sidering the difficulty there existed of keeping up a Quorum constantly ; but
the Cominittee have always taken Particular care to cause the witnesses who
lad given infbrmation in that way to appear before a Quorum, when the evi-
dence was carefwlly rend over to them, in the presence of the said Quorum, and
the informant acknowledged the correctness of the interrogations, and of -his
answers.

[By



n'a été clos sans avoir été la devant un quorum .du comité en présence' du té-
moin ?-Je crois que ce fut toujours le cas.

J. Duval, écuyer, un des membres du comité, examiné par M. Stuart, à répon-
du comme suit:

Etiez-vous membre du comité des griefs l'année dernière ?-Oui.
Avez-vous assisté régulièrement aux séances du comité l'année dernière ?-

Je n'assistais point á toutes les séances du comité. J'assistais 'principalement
quand j'étais appelé pour former un quorum.

Etiez-vous présent à l'examen de quelques témoins, et quels ?--En réferant
au journal, mon nom se trouvera en tête des séances du [comité auxquelles j'as-
sitais.

Vous trouviez-vous présent pour examiner des témoins ou seulement quand
leur témoignage leur était lu ?-J'assistais quand l'on proposa les questions aux
témoins, et quand on rédigea leurs réponses par écrit. J'ai remarqué une déli-
catesse particulière de la part du comité en ne voulant point procéder sans un
quorum du comité ; j'assistais. principalement pendant l'absence du président,
(M. Bedard) qui dura à peu près une semaine.

M. Labrie était-il un des membres du comité, est-il mort depuis ; M. Bedard.
et M. Brooks sont-ils présens ?-M.Labrie est mort, M. Bedard, est en Europe
et M. Brooks est absent,

[Par M. Lafontaine.]

N'est-il pas à votre connaissance qu'aucun témoignage n'a été clos sans avoir
été lue devant un quorum du comité en présence du témoin?-Au meilleur de
mon souvernr, les témoignages furent expliquées au témoin en préseiice d'un
quorum du comité.

Ls. Bourdages, Ecuyer, Président du Comité, examiné par M: Stuart.

Etiez-vous Membre du Co-mité des Griefs l'année dernière ?-Oui.
Avez-vous assisté régulièrement aux Séances du Comité l'année dernière ?-

Je ne m'en rappelle pas ; d'après les Minutes du Comité on peut connaitre àquelles Séances j'étais présent.
Dans le temps ou vous avez ainsi assisté, était-ce pour l'audition et examen destémoins, ou pour former un Quorum pour la lecture des témoignages qui avaient

été donnés?--D'après les Minutes du dit Comité il appert que j'étais présent lors-
que letémoignage était lu au témoin, mais je ne puis me rappeler si j'étais un des
Membres assistant à l'examen.

L'examen des témoins se faisait-il souvent dans le dit Comité en l'absence d'unQuorum ?-Le Comité a permis très souvent au Président' et à quelques ,autres
Membres de prendre des témoignages, vû la difficulté d'avoir un Quorum constant,mais le Comité à toujours eu l'attention particulière de faire venirdevant un Quo-rum les témoins qui avaient donné ces informations comme susdit, et en présence
du dit Quorum,' le témoignage'leur était attentivement lue, et alors l'informant
reconnaissait l'exactitude des demandes et de ses réponses.

(M.



[By Mr. Lafontaine.]

Were you present at *the exanination of Messrs. Perrault and Green ?-
By the Minutes of the Committee of Grievances last year it appears that I was
present at the examination of Mr. Perrault, and that I was not at the examina-
tion of Mr. Green, vhich took place on the6tl- ofFebruarylast.

A. N. Morin, Esquire, one of the Members of the Committee, examined
by Mr. Stuart :-

Were you a Member of the Committee of Grievances last year ?-Yes.
Did you regularly attend the sittings of the Committee last year ?-Yes, regu-

larly; excepting upon the matter of Judge Kerr.
Were you present at the examination of Mr. Perrault and of Mr. Green, or*

of one or other of those two Gentlemen ?-I cannot say whether I was present
at the examination of' Mr. Perrault. Ido not believe I was, but I saw hiniin
the Committee Room. I was present at the examination of Mr. Green. I cati-
not say on what day without referring to the Minutes ofthe Committee. Nei.
ther can I say, wlether I was present the whole time during which the questions
were put, and the answers taken down ; but I well recollect that I was there
when his evidence was read in his presence before the Committee. Fe de-
clared it to be truc, and did not, to my knowledge, make any remark up-
on it.

Have you a knowledge that the Members of the Comnmittee examined
the Witnesses in the absence of a Quorum of the Committec ?-Yes, some-
times, but I have no knowledge that any ovidence was closed without a
Quorum.

Did it often happen that evidence ivas taken by Members without a
Quorum ?-That happenedseveraI times, but notgenerally, and not, I believe,
most frequently.

Is is not truc that Mr. Labrie, , and Mr. Lafontaine were amongst those
Menbers of the Committee, who took the most active part in theseproeced-
ings ?-Mr. Labrie took an active part in them, during_ the absence of Mr.
Bedard, the Chairman of the Conmittee.: I do not think, that Mr. Lafbn-
taine took a more active part than the other Members, but he' was very
assidious.

Have you a knowledge of the conversation that took, place between Mr.
Perrault, Mr. Cuvillier,. and Mr. Viger before the Committee, such as it is
related in the evidence of Mr. Perrault and of Mr. Cuvillier?-I do not re-
collect it.

[By Mr. Neilson.]

Have you any knowledge or any reason to believe that àny évidence, or
any part of evidence given before the Committee, at anytine, was suppres-
sed, or is reported diffirently from what was read to the Witnesses and ac-
knowlcdged by them ?-I am perfectly certain that, to ny knowledge, no
part of the evidence taken before the Comrnittee, lias been mutilated or al-
tered. I can say so positively as to the evidenòe of Mr. Green. I have no
reason to believe that such was the case at all.

[By Mr. Lafontaine.

Look at the Minutes of Mr. Green's evidence of the 26th February
last past, and say whether it -is wlolly or in part in the handwriting of the

Petitioner ?



EPar. M. Lafontaine.]

Aviez-vous été présent à l'examen de Messrs. Perrault et Green ?-D'après
les Minutes du Comité des Griefs l'année dernière il appert que j'étais présent à
l'examen de M. Perrault, et que je n'y étais pas lors de l'examen de M. Grren, qui
eut lieu le 26 de Février dernier.

M. Morin, un des Membres du Comité, examiné par M. Stuart

Etiez-vous Membre du Comité des Griefs l'année dernière ?-Oui.
Avez-vous assisté régulièrement aux Séances du Comité 1'anne' dernière ?-

Oui, régulièrement, excepté sur l'affaire du Juge Kerr.
Avezvous .été présent à l'examen de M. Perrault et de M. Green, ou de

l'un ou de l'autre de ces deux' messieurs ?-Je ne puis dire si j'ai été présent à
l'examen de M. Perrault, je ne crois pas, mais je'l'ai vu dans la Chambre du
Comité; j'ai été présent à l'examen de M. Green, je ne puis dire le jour sans re-
courir aux Minutes du Comité; je ne puis diie non plus sij'ai été présent tout le
temps pendant que les questions étaient proposées et les réponses écrites, mais je
nie rapppelle bien que j'y étais lorsque son témoignage fut lu en sa présence de-
vant le Comité.. Il le déclara vrai,' et ne fit à ma connaissance aucune ob-
servation.

A%-ez-vous connaissance que les Membres 'du Comité aient examiné
les témoin en l'absence d'un Quorum du Comité ?-Oui, quelquefois, mais je-
n'ai pas connaissance qu'aucun témoignage ait été clos sans Quorum.

Arrivait-il souvent que les témoignages aient été pris par des Membres en l'ab-
sence d'un Quorum ?-Cela est arrivé plusieurs fois, mais pas généralement, pas
même le plus souvent a ce que je crois.

N'est-il pas vrai que M. Labrie et M. Lafontaine étaient parmi les Membres-
du Comité qui prenaient la part la plus active dans ces procédés ?-M. La-
brie y prit une part active pendant J'absence de M. Bedard, Président du
Comité. Je ne pense pas que M. Lafontaine y ait pris une part plus active.
que les autres Membres, mais il y était très assidu.

Avez-vous connaissance de la conversation qui eut lieu entre M. Perrault,
M. Cuvillier et M. Viger devant le Comité, telle que rapportée dans fe 'témoi-
gnage de M. Perrault et de M. Cuvillier ?--Je ne m'en rappelle pas.

[Par M. Neilson.]

Avez-votis co nnaissance ou ayez-vous raison de croire, qu'aucun témoignage
ou partie de témoig nage donné devant le Comité, ait été supprimé ou entré ou rap-
porté différemment de ce qu'ils étaient lorsqu'ils avaient lus au témoin et reconnus

'par eux ?-Je suis parfaitement sur qu'à ma connaissance aucune partie des témoi-
gnages donnés devant le Comité n'a, été mutilée ni changée ; je puis dire 'ositive-
ment quant au témoignage.de M. Green. Je n'ai aucune raison de croire que
cela ait eulieu en aucun cas.

[ Par M. Lafontaine.]

Examinez la minute du témoignage de M. Green, et dites s'il est en tout ou
en partie de l'écriture du Pétitionnaire'?-Le commencément jusqu'à la fin de la

première



Petitioner?-The beginning and until the end of the first answer is in the
handwriting of the late Mr. Labrie ; the rest is in the handwriting of Mr.
Lafontaine ; I an perfectly weil acquainted ivh the handwriting of both.

Mr. Duval re-examined, answered as follows to the same question by Mr.
Neilson, as was put to Mr. Morin, as above :-

The evidence taken down by the Committee in my presence was fully
explained to the Witnesses who were examined and who were made acquainted
with the wholc of their deposition as reduced to writing.

John Neilson, Esquire, one of the Members of this House, examined
anew by Mr. Stuart :-

Did you regularly attend the, sittings of the Committee last year ?-I at-
tended the sittings of the Committee regularly, with the exception, perhaps, of
three or four times.

Wasit for examining witnesses, or for the reading of the evidence that
you were called to form a Quorum ?-Wile Mr. Bedard was Chairman, I
believe that I attended at the examination of all the Witnesses. When he was
absent during his illness, and that of his mother, Mr. Labrie and Mr. Morin pre-
sided ; I generally went thon to the Committee on the -days appointed ; but I did
not remain there du ring the examination of al the Witnesses. However I ofton
assisted at the reading of their evidence to the Witnesses, and in the presence of
a Quorum of the Committee.

Have you a knowledge that not unfrequently the exainination of the Wit-
nesses was taken before Members of the Committee not sufficient in number to
forn a Quorum of the saine ?-Notfrequently; I know that the examinations
have been written down when there was not a Quorum ; those examinations I
know where read to the Witnesses, and approved of by them, that is to say,
they did not object to them.

Was it then usual to ask the Witness whether that was exactIy what he de-
clared ?-The frequent usuage -in the Comnmittee of the House lias been for
the Chairman and perhaps one or two Members, not a Quorum, taking evi-
dence and thon reading it to the Witness for the purpose of his saying whether
it was correctly written down or not ; in this Committee the practice was to do
that·before a Quorum.

Austin Cuvillier, Esquire, one of the Members of the House, called in, and
examined

Will you have the goodness to state ,to the Committee, the amounts of the
Sums allowed to, and received by the Clerks of the Peace of the Districts of
Quebec and Montreal, respectively for the' prosecution of petty offences ?-The
sum paid to the Clerks of the Peace at Qucbec, for the period ending loth Octo-
ber, 1829, was £202 1s. oid. sterling, out of a vote of £300 sterling, while only'
£20 9s. Rd. was drawn by the Clerk-of the Peace at Montreal during the same
period, out of an apporpriation of £500. -

Were you present at the examination :of any of the witnesses, before the said
Committee last year, or did you only attend at the reading of. the examinations
in order to form a Quorum ; and how many times to the best of your knowledge?
-I was present at the examiiation of some witnesses, without being able to
recollect who they were. I have also attended at the reading of evidence, some-

times



preniere'réponse est de feu M.Labrie, le reste de l'écriture de l'écriture de M. La-
fontaine. Je connais parfaitement l'écriture des deux.

J. Duval, Ecr. re-examiné a répôndu comme suit à la question mise par
M. N eilson à M. Morin.

Le témoignage pris devant le Comité a été toujours expliqué au long aux té-
moins et leur témoignage écrit leur était toujours lu.

J. Neilson, Ecuyer, un des Membres du Comité examiné de nouveau par-
M. Stuart, a répondu comme suit :

A la seconde question mise à M. Ileney. J'ai assisté régulièrement aux sé-
ances du Comité à l'exception de trois ou quatres fbis peut-être.

Etait-ce pour l'examen des témoins ou pour, la lecture des témoignages que
vous futes appelé pour former un Quorum ?-Pendant que M. Bedard-présidait, je
crois avoir assisté à l'examen de tous les témoins. Lorsqu'il a été absent pendant
sa maladie et celle de sa mère, M. Labrie et M. Morin ont présidé ; je suis venu or-
dinairement alors au Comité aux jours fixés, mais je n'ai pas resté pendant l'exa.
men de tous les témoins. J'ai cependant assisté souvent à la lecture des témoi-
gnages aux témoins et cela en présence d'un Quorum du Comité.

Avez-vous connaissance que fréquemment les témoignages ont été pris devant
des Membres du Comité en trop petit rombre pour fournir un Quorum ?-Cela
n'est pas arrivé souvent, je,sais que les témoignages ont été pris quelquefois en
l'absence d'un Quorum du Comité; ces témoignagesje sais étaient ensuite lus aux
témoins d'approuvés par eux, c'est-à-dire qn'il n'y furent point d'objections.

Etait-il alors d'usage de demander au témoin si c'était exactement sa-décla-
ration ?--C'était un usage fèéquent dans les Comités de cette Chambreque le Pré-
sident et peut être deux ou trois membres qu'ensemble ne formaient pas un
Quordm, prissent des témoignages qui étaient ensuite lus au témoin pour voir s'ils
étaient redigés correctement ou non. Dans le Comité des Griefs cette coutume
n'avait pas lieu.

Austin Cuvillier, Ec.uyer, un des Membres du Comité examiné de nouveau
a répondu'comme suit :-

Voudriez vous bien informer le Comité du montant des sommes allouées et
reçues par les Grefliers de la Paix des districts de Quebec et de'Montréal, respecti-
vement pour la poursuite des offenses mineures?-La somme payée aux Greffiers de
la Paix à Québec était, pour le période échu le 10e Octobre 1829 de £202 1 O-
sterling, sur un octroi de £300 sterling, tandis que sur une appropriation de £500
le Greffier de la Paix à Mbatréal n'avait reçu' que £20 9 Sd.

Etiez-vous présent à l'examen d'aucun des témoins devant le dit, Comité
l'année dernière, ou n'avez-vous assisté qu'à leur lecture pour former un' Quorum,
et combien de fois au meilleur de votre connaissance ?-J'étais présent à l'examen
de quelques témoins sans me rappeler lesquéls, j'ai aussi assisté à la lecture des té-
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times taken when there was not a Quorum, and read afterwards to the witnesses
before a Quorum of the Committee.

Mr. Stuart, a Member of the Committec, examined by Mr. Lafontaine.

For how many years have you been a Member of this Hlouse ?-I have been
a Member ofthis House since 1812 or 1818, and I have continued to be so until
the present timo, with the exception of one year.

During that time have you not been appointed a member upon a great
number of Committees ; and have yèu not been Chairman of many of them ?-
I have been appointed a member upon a certain number of Committees every
year; the Journal will shew how many ; and I have been Chairian of'many.

Is it not true that as a member of such Committees, or as Chairman of them
you have frequently examined witnesses, without there having been a Quorum
present ?-As Chairman of the Committee, appointed in 1822, I believe, and
appointed anew in 1823, and 1824, to take into consideration that part of the
Speech of His Excellency the Governor in Chief for the time being, which liad
relation to the Waste Lands of the Crown, I have often examined witnesses without
there being a Quorum present. I have even then exaniined witnesses when I
was the only one in the Cominmittee Room. I may since that time, on other
occasions, have, as Cliàirman of a Committee, examined witnesses without there
being a Quorum of the Committee present ; but I cannot recollect it.

Have you not often presented Reports to the Hlouse founded thus. upon the
evidence of persons heard without there having been a Quorum, or when you
were alone ?-I think that my reply to the last question comprehends an answer
to this. In every case when I was the Chairman of a Cominittee, I signed and
presented to the flouse the Reports, as a matter of course. The Report of the
Committee appointed as before said for the Waste Lands of the Crown, contained'
all the examinations of the witnesses, as well of those who had been exaniined.
before a Quorum, as ofthose who had not.

Did you ever remonstrate against theirregularity of such a practice ?-No.

Adjourned till 4 o'clock this"afternoon.

-Tiursday, 29th January, 1831.-4 o'clocke, P. M.

PRESENT :-Messrs. Bourdages, Taschereau, Stuart, Létourneau, Duval, Marin,
Cuvillier, Lafontaine and Neilson.

Mr. BouRDAOEs in the Chair.

The Committee took into consideration the Evidence relating to the Petition
of L. H. Lafontaine.

The Question being being put, -whether vIr. Lafontaine ought to remain
during the deliberation on his Petition against Mr. Green,-

Yeas, 2
Nays, 6

And Mr. Lafontaine retired accordingly,

Adjourned.
F'riday,



moignages quelques fois lorsqu'il n'y avait-pas de Quorum,et lus après aux ténoins
avec un Quorum du Comité.

M. Stuart, Membre du Comité examiné pai M. Lafontaine

Depuis combien d'années êtes-vous Membre de cette Chambre ?-Je
suis Membre de cette Chambre depuis 1812 ou,13, et j'ai continué à l'être jusqu'à
ce tems à l'exception d'une année.

Durant tout ce tems là n'avez-vous pas été nommé Membre d'un grand nom-
bre de Comités, et n'avez vous pas présidé plusieurs ?-J'ai été Membre d'un
certain nombre de Comités chaque année, le Journal en montrera le nombre, et
j'ai présidé plusieurs.

N'est-il pas vrai que comme Membre, de ces Comités ou comme Président d'i-
ceux, vous avez souvent· examiné des témoins sans qu'il y eut un Quorum ?-
Comme Président du Comité nommé en 1822 je crois, et nommé de nouveau en

.1823 et 24 pour prendre en considération cette partie de la Harangue de Son
.Excellence le Gouverneur dialors, qu'avait rapport aux terres, incultes de la
Couronne, j'ai souvent examiné des témoins sans qu'il y ait eu un Quorum ; j'en
ai examiné même alors étant seul dans la Chambre du Comité. J'ai pu depuis
ce tems la en d'autres occasions avoir examiné des témoins comme Président du
Comité, sans qu'il y ait eu un Quorum; j'en ai examiné même alors étant seul dans
la Chambre du Comité. J'ai pu depuis ce tems la en d'autres occasions avoir
examiné des témoins, commé Président du Comité, sans qu'il y eut un Quorum du
Comité présent, maisje ne puis m'en rappeler.

N'avez voùs pas souvent à la Chambre des rapports'ainsi fondés sur des témoi-
gnages de personnes entenduessans qu'il y eut un Quorum, ou lorsque vous étiez
seul ?-Je crois que la réponse à ma dernière question contient une réponse
a celle ci dans tous les cas ou je me trouvais président d'un Comité j'ai
signé et délivré dans la Chambre des rapports, comne de raison pour le Comité
ainsi nommé pour les terres incultes de la Courronne ; ce rapport contenait tous les
examens des témoins tant ceux qui ne l'avaient pas été.

Vous-êtes vous jamais recrié contre l'irrégularité d'une telle pratique ?-Non

Ajourné à Quatre Heures, P. M.

Jeudi, 29 Décembre 1831-4 heures, P. M.

PRESENS :-MM. Bourdages, Taschereau, Stuart, Létourneau, Duval,
Morin, Cuvillier, Lafontaine et Neilson.

M. Bourdages au Fauteuil

Le Comité a'pris en considération les divers témoignages relatif à la Pétition
dé L. H. Lafontaine, Ecuyer.

La question a été mise savoir si M. Lafontaine devait assister -aux délibé-
rations sur sa requête contre M. Green.

Le Comité s'est divisé sur la question:
Pour 2.
Contre 6.

Et M. Lafontaine s'est en conséquence retiré.

Ajourné. Vendredi,



Friday, 201h January, 1832.

PRtEsENT -M essrs. Bourdages, Morin, Dorion, Stuart, Taschereau, Neil-
son, Létourneau and Cuvillier.

Mr. BOURDAGES in the Chair.

William Green, Esquire, again appeared befbre the Committee, and was. exa-
mined as follows :-

Perceiving that in your Aflidavit the 26th February is given as the day of
your examination before the Committee last year, be pleased to inform the Com-
inittee whai means you had in giving this Affidavit, or now have of ascertaining
that day?--I believe that in my draught of the Affidavit there vas a blank for the
date and that in the Copy the Attorney Gen-eral sent to me to swear to the blank
vas filled with that day, which 1 suppose he had filled in from the documents he

had before him, that is the printed report, and I now suppose that it did not opcur
to me that the date was material.

Are you sure you made no observation at the time the examination was read
over to you ?-I do not recollect having made any observation at the time.

What were the observations you bave stated were made by Mr. Lafontaine'on
another occasion upon which you state part of your answers were not taken down?
-That it was not material.

Do you say that your observations that you state were not taken down were
addressed to Mr. Lafontaine or to any other Member of the Committee ?-To
Mr. Lafontaine.

What other Members of the Committee, or other persons were present at the
time ?-I am not aware of any other persons being present.

Do you state that the observations you made i presence of Mr. Lafontainei
and which you say were not taken down, occurred before or after your examina-
tion was read to you ?-After.

How loncr after ?-I.-.It might have been a day or two.
Who called upon you to comle before the Committee at the lime you state

you made the observations to Mr. Lafontaine, which were not taken down?-I
cannot recollect whom I was sent by, but I considered myself regularly to appear
before the Committee.

TVuesday 12,t11 January, 1832,

In Committee on Grievances.

PRESENT :-Messrs. Bourdages, Neilson, Morin, Dorion, Létourneau, Stu-
art and Cuvillier.

Ordered, That the Chairman do Report in part.

Adjourned.
APPENDIX



Vendredi, 20 Janvier 1832.

PRESENS»:-MM. Bourdages, Morin, Dorioni, - Stuart, Taschereau, Neilson,
Létourneau et Cuvillier.

M. Bourdages au Fauteuil

William Green, Ecuyer, comparait de nouveau devant le Comité et interro-
gré comme suit: -

Comme on voit que dâns votre affidavit lé 26 Février, est donné comme le
jour de votre interrogatoire devant le Comité l'année dernière, ayez la bonté
d'informer le Comité quel moyen vous aviez lorsque vous donnâtes cet
affidavit, ou avez-vous maintenant de constater ce jour ?-Je crois que dans mon
projet de l'affidavit il avait été laissé un blanc pour la date, et que dans la copie que
le Procureur m'envoya pour être assermentée, le blanc était rempli par ce jour,
que je suppose qu'il avait rempli d'après les documens qui étaient devant lui, c'est-
à-dire le rapport imprimé, et je suppose maintenant qu'il ne lui vint pas à l'idée
que la date fut une chose de conséquence.

Etes-vous certain que vous ne fites aucune -observation loisque votre té-
moignage vous lut lu ?---Je ne me rappelle pas d'avoir fait aucune observa-
tion alors.

Quelles furent les observations que vous avez dit, que fit M. Lafontaine
dans une autre occasion, dans laquelle vous dites qu'une partie de votre réponse
ne fut pas prise ?-- Qu'elle n'était pas importante.

Dites-vous que vos observations que vous dites n'avoir pas été prises, furent
adressées à M. Lafontaine ou .a quelque autre Membre du Comité ?-A. M.
Lafontaine.

Quels hutres Membres du Comité ou quelles autres personnes étaient alors
présens ?-Je ne sache pas qu'il y eût d'autres personnes présentes.

Dites-vous que les observations que vous fites en présence de M. La-
fontaine et que vous dites n'avoir pas été prises, furent faites avant ou après:que
votre témoignage vous eût été lI ?-Après.

Combien de temps après ?-Peut; être un jour ou deux.'
Qui vous 'demanda à venir devant le Comité,au temps où vous dites avoir fait

à M. Lafontaine des observations qui ne furent pas prises ?-Je ne puis me rap-
peler qui m'envoya chercher, mais je me crus régulièrement sommé à compa-
raitre devant le Comité.

Mardi, 24 Janvier 1831.

En Comité sur les Griefs.

PREsENs:-Messrs. Bourdages; Neilson, Morin, Dorion, Létourneau, Stuart
et Cuvillier.

M, Bourdages au Fauteuil:-
Ordonné, Que le Président fasse rapport en partie.

APPENDICE.



APPENDIX, (A.)

Affidavit of William Green, Esquire, Cierk of the Crown for the District of
Quebec.

Province ofLower Canada.
District of To IT.
.Quebec. f

William Green, of the city of Quebec, Esquire, maketh oath that lie hath.
held jointly with François Xavier Perrault, Esquire, the office of Clerk of the
Peace for the District of Quebec during nineteen years,and had held the office of
Clerk-of the Crown, during seven years. And the deponent further 'saith, that
on the 26th day of February, now last past at the said city of Quebec, he was
examined as a witness, before the Committee of Grievances, sitting under the
authority of the House of Assembly of this Province. That in the course of his
exainination as sucli itness, as aforesaid, lie, this deponent, stated to the said
Committee, as part of his evidence that the Attorney Gencral, (meaning James
Stuart, -Esquire, His Majesty's Attorney General for this Province,) had never
taken any step, for causing cases to be tried before the Court of King's Bench
for the District of Quebec, which were susceptible of trial and might be tried
befbre the Court of Quarter Sessions for the same District ; and that the said At-
torney General had never thrown any obstacle in the way of prosecution before the
said Court ofQuarter Sessions; but on the contrary, that the said Attorney General
had, on numerous occasions, and wlienever applied to by the Clerks of, the Peace,
given every facility for removing such difliculties as occasionally occurred, in
carrying on prosecutions before the said Court of Quarter Sessions.

And the deponent further saith, that he also, at the same time stated to
said Committee, as part of his said evidence, that the consideration by which
the said Attorney General lias been governed in prosecuting or not prosecuting,
in the Court of King's Bencli, offences of petty larceny and misdemeanour, lias
always been, that of the party accused being in custody or not, during the Session
of the Court of King's Bencli ; if the party accused has been in custody during
such Session, lie bas been prosecuted in the Court of King's Bench, in favour of
the Ji'berty of the subject, and, as being inçident to the delivery of the Gaol ; if
not, the case has been left for prosecution in the Quarter Sessions.

And the deponent further saith, that his said evidence in the particulars afore-
said, though given before the said Committee as aforesaid, was not reduced to writ-
ing, it liaving been stated by the menber of the Committee (Mr. Lafontaine) who
put the question, in answer to which the said evidence was given as aforesaifi, that
it -was not necessary to reduce to writing that part of the deponent's said evidence,
which is herein before recited. And the deponent further saith, that the evidence
aforesaid so given by him, the deponent, as aforesaid, is in all particulars true.

And the deponent further saith, that the said James Stuart, since lie came
into office, as Attorney General as aforesaid, lias not in any instance to the
knowledge of the deponent, deviated from the course pursued by his predecessors
in office, as to the description ofcrimes prosecuted by him in the Court of King's
Bench. And the deponent further saith, that he passed his clerkship to entitle

hîin to admission to the Bar, in the Province, in the office of the Honorable
Jonathan Sewell, Esquire, now Chief Justice and formerly Aftorney General of this
Province, in and between the years 1803 and 1808; and that the same course
pursued by the said James Stuart in the prosecutions of larceniesand misde-
ineanors as afbresaid, was observed by the said Jonathan Sewell in the ériminal
prosecutions of that nature, carried on by him in the Court of King's Bench and
furtier the deponent saith not.

(Signed) WILLIAM GREEN.
Sworn at the City of Quebec, this 4th day

of April, 1821, befbre me,
.Edward Bozwe, j...
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APPENDICE (A.)

Déposition sous sermçnt de William Green,, Ecuyer, Greffier de la Couronne,
du District de Québec.

Province de Bas-Canada,
District de Québec.

William Green; de la cité de Québec, écuyer, dépose sous serment, qu'il a
exercé conjo;ntement avec François Xavier Perrault, écuyer, la charge de Gref'
fier de la Paix pour le District de Québec depuis dix-neuf ans, et qu'il a exercé
la charge de Greffier de la Couronne pendant sept ans. Et le déposant dit de
plus que le vingt-sixième jour de février dernier, en la dite cité de Québec, il fut
interrogé comme témoin devant le comité des griefs, siégeant sous l'autorité de la
Chambre d'Assemblée de cette Province.

Que dans le cour de son examen comme témoin, ainsi que ci-dessus dit, lui
le déposant déclara au dit comité, coiine faisant partie là son témoignage, que
le Procúreur Général, (en parlant dé James Stuart, Procureur Général de Sa
Majesté pour cette Province,) n'avait jamais pris de mesure pour faire poursuivre
les causes devant la Cour du Banc du Roi pour le District.de Québec, lesquel-
les étaient de nature à être poursuivies ou pouvaient être poursuivies devant la
Cour des Sessions de Trimestre pour le district susdit ; et que le dit Procureur
Général, n'avaitjamais apporté d'obstacles à l'égard des poursuises devant la
dite Cour des Sessions de Trimestre ; mais qu'au contraire ledit Procureur Gé-
néial, avait dans maintes occasions, età chaque fois qu'il en avait été requis par
les greffiers de la paix, donné toutes les facilités pour faire disparaitre les diffi-
cultés qui survenaient de tems à autre, lors des poursuites devant la dite Cour
des Sessions de Trimestre.

Et le Déposant dit en outre, qu'il déclara alors et dans le même tems au. dit
Comité, comme partie de son témoignage susdit, que les considérations qu'avaient
porté le dit Procureur-Général à poursuivre ou à ne pas poursuivre dans la Cour
du Banc du Roi, les offenses pour de petits lai cins ou de simples delits, ont tou-
jours été fondées sur la circontance de la détention ou de la non'-détention de la
partie accusée durant la session de la Cour du Banc du Roi; si la partie accusée
s'esttrouvée détenue en prison durant la session, elle a été poursuivie dans la
Cour du Banc du Roi, et ce en faveur de la liberté du sujet et comme moyen in-
cident de vuider la Prison ; sinon l'affaire 'a été laissé pour que la poursuite en fut
faite devant les Sessions de Trimestre.

Et le Déposant dit de plus, que le Témoignage susdit à l'égard des détails ci-
dessus, quoique donné devant le, dit Comité comme susdit, ne fut pas redigé par
écrit, attendu qu'il fut dit par le Membre du Comité, M. Lafontaine, qui propo-
sait l'interrogation en réponse duquel le dit témoignage fut donné comme susdit,
lu'il n'était pas nécessaire'de coucher par écrit cette partie du dit témoignage du

Déposant qui vient d'être ci-devant recité; et le Déposant dit de plus 'que le
susdit témoignage ainsi donné par lui lé Déposant est vrai dans tous ses détails.

Et le Déposant dit en outre que le dit James Stuart, depuis qu'il a exercé
la charge de Procureur-Général comme susdit, n'a pas à la connaissance du Dé-
posant dans aucune circonstance, devié de la pratique de ses prédécesseurs en.
office, à l'égard de la description des Crimes dont il a fait la poursuite dans la'
Cour du Banc du Roi.

Et le Déposant dit de plus, qu'il a fait sa.cléricature pour être admis au
Barreau dàns la Province dans l'Etude de l'Honorable Jonathan Sewell,. Ecuyer,
maintenant Juge en Chef, et ci-devant Procureur-Général de cette Province, pen-
dant et entre les années 1803 et 1808, et que la même pratique suivie par le dit
James Stuart dans les poursuites pour larcins et simples délits comme susdit, a
été conservée par le dit Jonathan Sewell, dans les poursuites criminelles de cette
nature portées par lui dans la Cour di& Banc du Roi.

Et le Déposant ne dit rien de plus ;
(Signé,) ,W3. GREEN.

Assermenté en la Cité de Québec,
ce 4me jour d'Avril 1831, devant moi,

. (Signé, EDWD. BOWEN, J. B. R.


